
محرومیت های شهرک زاینده رود به روایت مردمش  

درد، یکی دوتا نیست

گزارش مرکز پژوهش ها از دلیل 
قطع برق 

 گاز و گازوئیل نداریم

بررسی اثر ترامپیسم بر بازار مسکن در ایران
 تیغ این پیرمرد تیغ این پیرمرد
دیگر نمی بُرد!دیگر نمی بُرد!

3

ابتلای بیش از 13 درصد افراد بالای ۲۵ سال در 
استان به دیابت

اصفهان نیازمند برنامه های جامع کاهش آلودگی 
هوا و بهبود سلامت است

 پاییزی که زیبا نیست  پاییزی که زیبا نیست 
 نفس اصفهان به زاینده رودش بند است؛ حتی اگر مازوت نسوزد 

بهبود مسائل 
فرهنگی و ترافیکی 

در اصفهان با اعتماد 
به مردم

 مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان خبرداد
»تالار تیموری« اصفهان مرمت اضطراری می شود
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی            

سه شنبه ۲۲ آبان 1۴۰3
1۰ جمادی الاولی  1۴۴۶

1۲ نوامبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۲۴

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

 یکی از مسائل زیرساختی محدوده شــهرک زاینده رود بحران فاضلاب است. بخشی از 
معابر که نیازمند زیرسازی و آسفالت هستند، به تکمیل شبکه فاضلاب بستگی دارد. توجه به 
وضعیت توپوگرافی زمین، بالابودن ســطح آب های زیرزمینی و جنس خاک نیز در این حدود 
حائز اهمیت است و بخشی از مشکلات به این مسئله بازمی گردد. بنابراین، بافت و جغرافیای 
زمین نیز تاکنون یک مانع بوده است. شهروندان در محدوده زاینده رود تا روشن دشت از برخی 

محرومیت ها در رنج هستند. 
برخی از فعالان بازار مســکن 
معتقدنــد ورود مجدد دونالد 
ترامپ به کاخ سفید نمی تواند 
شــوکی به بازار ارز و مســکن 

کشور ما وارد کند...

آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان 
با ارزیابی کیفی )روش یکپارچه(

روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه ای اصفهان

نوبت اول

م الف: ۱۸۲۴۴۸3

معاون فرهنگی و هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
گفت: جشنواره نقاشی پوپک با حضور کودکان ۲۸ کشور، به رویدادی بین المللی در 
عرصه هنر و فرهنگ تبدیل شده است. به گزارش »مهر«، میثم بکتاشیان در مراسم 
رونمایی از پوستر چهارمین دوره جشنواره بین المللی نقاشی کودکان و نوجوانان 
»پوپک« اظهار کرد: این جشــنواره هنری که به میزبانی اصفهان برگزار می شود، 
توانسته جایگاه ملی و بین المللی خود را به دست آورد و با حضور شرکت کنندگانی 
از ۲۸ کشور، به یکی از مهم ترین رویدادهای فرهنگی و هنری کشور تبدیل شود. وی 
با اشاره به اینکه مدیریت شهری اصفهان توجه ویژه ای به کودکان و نوجوانان دارد، 
افزود: پوپک نه تنها به توسعه فرهنگی و تقویت تعاملات اجتماعی کمک می کند، 
بلکه فرصتی برای معرفی فرهنگ و تمدن ایران اسلامی و اصفهان به جهانیان است. 
وی خاطرنشان کرد: استقبال گسترده کشورهای مختلف از جشنواره پوپک به حدی 
است که برخی رایزنان فرهنگی برای برگزیدگی آثار هنری کشورشان به دبیرخانه 

جشنواره درخواست داده اند که این امر نشان دهنده اهمیت این رویداد است. معاون 
فرهنگی و هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان با اشاره 
به طراحی برنامه هایی همچون »اتوبوس پوپک« برای افزایش دسترسی کودکان 
مناطق کم برخوردار به این جشــنواره، گفت: این اتوبوس به مناطق مختلف شهر، 
به ویژه محلات کم برخوردار، سفر کرده و امکانات فرهنگی را به کودکان و نوجوانان 
می رساند تا همه بتوانند در این رویداد سهیم باشند. او همچنین از همکاری های 
گسترده با اداره آموزش و پرورش و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان خبر داد 
و گفت: در مدارس و بیمارستان ها نیز فضاهایی برای شرکت کودکان در این رویداد 
فراهم شده است. وی تصریح کرد: در چهارمین دوره، موضوع »داستان های شهر 
من« به عنوان محور جشنواره انتخاب شده و آثار کودکان در چهار رده سنی داوری 
خواهند شد. این دسته بندی شامل گروه های سنی ۴ تا ۶ سال، ۷ تا ۹ سال، ۱۰ تا ۱۳ 
سال و ۱۴ تا ۱۸ سال است تا با دقت بیشتری خلاقیت و توانمندی های هر رده سنی 
ارزیابی شود. همچنین در این دوره، نقاشی هایی که با تکنیک های هوش مصنوعی 
خلق شده اند، برای اولین بار در فرایند داوری شرکت داده خواهند شد. بکتاشیان 
افزود: جشــنواره پوپک با همــکاری و حمایت نهادهای مختلــف از جمله دفتر 
نمایندگی وزارت امور خارجه در اصفهان و رایزنان فرهنگی جمهوری اسلامی ایران 
برگزار می شود. همچنین در راستای مستندسازی و تحلیل آثار، کتابی تخصصی با 
نگاهی روان شناختی و تربیتی به نقاشی های منتخب کودکان تهیه و منتشر خواهد 

شد تا برای مدیران شهری و برنامه ریزان فرهنگی قابل استفاده باشد. 
به گزارش »مهر«، اختتامیه این جشــنواره همزمان با هفته بزرگداشت اصفهان 
در اردیبهشت ۱۴۰۴ برگزار خواهد شد که فرصتی مناسب برای نمایش جلوه ای از 

خلاقیت نسل آینده ایران و اصفهان خواهد بود.

)شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران ۲۰۰3۰۰1۲۰۵۰۰۰۰۴7(
شركت سهامی آب منطقه ای اصفهان در نظر دارد پروژه ساماندهی رودخانه زاینده رود 

در محدوده چم طاق، چم کلبی ، فلاورجان را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای 
همزمان با ارزیابی کیفی )روش یکپارچه( و با شرایط و مشخصات زیر به پیمانكار 
واجد صلاحیت واگذار نمایــد. لذا از مناقصه گرانی كه تمایل به شــرکت در مناقصه 
مذکور دارند، دعوت می گردد نسبت به دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی و اسناد 
 مناقصه از ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد ایران( به نشانی اینترنتی

)www.setadiran.ir( و به شماره فراخوان فوق اقدام نمایند.
مبلغ برآورد: 33۵,۶1۲,۶۰۲,۰9۶ ریال )ســیصد و ســی و پنج میلیارد و ششصد و 
دوازده میلیون و ششصد و دو هزار و نود و شش ریال( و بر مبنای فهرست بهای واحد 

پایه رشته آبیاری و زهکشی سال 1۴۰3 است.
مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: 1۶,78۰,۶3۰,1۰۵ ریال )شانزده میلیارد 
و هفتصد و هشــتاد میلیون و ششصد و ســی هزار و یکصد و پنج ریال( و نوع آن از 
تضمین های معتبر جدول شماره ۴ بند الف ماده ۶ آئین نامه تضمین معاملات دولتی 
مصوبه هیأت وزیران به شماره ۱۲۳۴۰۲/ ت5۰۶5۹هـ مــــورخ ۱۳۹۴/۰۹/۲۲ )با 
آخرین اصلاحات( و نیز تبصره ماده ۱۱ آیین نامه اجرایی بند هـ تبصره 5 ماده واحده 
قانون بودجه ســال ۱۳۹۷ کل کشــور موضوع تصویب نامه هیأت وزیران به شماره 
۱۲۱55/ ت55۲۶۴هـ مــورخ ۱۳۹۷/۱۲/۰۹ و نیز ماده ۹ قانون حداکثر استفاده از 
توان تولیدی و خدماتی در تأمین نیازهای کشور و تقویت آنها در امر صادرات مصوب 
۱۳۹۸/۰۲/۱5 مجلس شورای اسلامی و مندرج ســایر قوانین و مقررات جاری در 

صورت شمول باشد. 
اعتبار پروژه: تأمین مالی توســط مناقصه گزار )کارفرما( و نوع اعتبار طرح اعتبارات 

جاری )هزینه ای( شرکت سهامی آب منطقه ای اصفهان است.

شرایط مناقصه گر: مناقصه گر باید دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری پایه 
۵ یا بالاتر )1تا۴( در رشته آب از ســازمان برنامه و بودجه و دارای ظرفیت آزاد )مبلغ 
و تعداد کار مجاز( و دارای گواهینامه معتبر صلاحیت ایمنی در زمینه فعالیت آب از 
وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی باشد. سایر شرایط مندرج در اسناد استعلام ارزیابی 

کیفی و مناقصه می باشد.
محل اجراء: واقع در اســتان اصفهان- شهرســتان لنجان و فلاورجان و اولویت دار 

شهرستانها می باشد و مدت اجراء 7 ماه شمسی است.
مدت اعتبار پیشنهادهای مناقصه 3 ماه شمسی با یکبار قابلیت تمدید با همین مدت 

از آخرین مهلت ارائه پیشنهادها است.
نام و نشانی دستگاه نظارت: الف( نماینده کارفرما: معاونت حفاظت و بهره برداری 
شــرکت آب منطقه ای اصفهان )دفتر مهندســی رودخانه( به نشانی اصفهان- پل 
خواجو- آبشار اول- ساختمان شــماره دو - ب( دستگاه نظارت )مشاور(: شرکت 

مهندسین مشاور 
تاریخ، مهلت، نشانی و نحوه دریافت اسناد مناقصه و استعلام ارزیابی کیفی و ارسال پاسخ:

کلیه مراحل ارزیابی کیفی و مناقصه از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد ایران( به نشانی اینترنتی www.setadiran.ir انجام خواهد شد. مناقصه 
گران جهت شرکت در مناقصه، مطابق شرایط و مواعد زمانی قید شده در آن سامانه 
)به شماره فراخوان فوق( مهلت خواهند داشت نســبت به دریافت اسناد استعلام 
ارزیابی کیفی و مناقصه )از ســاعت ۱۶:۰۰ روز انتشــار آگهی فراخوان نوبت اول( و 
ارسال پاسخ ارزیابی کیفی و پیشــنهاد مناقصه به صورت همزمان و از طریق همین 

سامانه اقدام نمایند.
نشانی مناقصه گزار: اصفهان ـ پل خواجو ـ بلوار آئینه خانه ـ جنب هلال احمر- شركت 

سهامی آب منطقه ای اصفهان- کدپستی ۸۱۶۴۶۷۶۴۷۳ - صندوق پستی۳۹۱ 

معاون سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان مطرح کرد؛

پوپک؛ جشنواره ای برای بازتاب جهانی خلاقیت کودکان اصفهانی
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 )آگهی فراخوان عمومی فروش املاک و مستغلات(آگهی مزایده

 شركت عمران شهر جدید مجلسیعلی اصغر حاج حیدری- شهردار خمینی شهر

نوبت اولچاپ دوم

م الف: ۱۸۲5۲۸۴م الف: ۱۸۲۰3۰3

شهرداری خمینی شهر در نظر دارد: نسبت به فروش حدود ۶۸ تن چوب كاج، وســک، صنوبر و چنار با قطر  های متفاوت با قیمت پایه 5۴,۰۰۰ ریال به ازای هر 

كیلوگرم، ثبت در سامانه ۱۰۰۳۰۹۳۲۹۸۰۰۰۰۰۲ مورخ ۱۴۰۳.۷.۹ را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید.
كلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشــایی پاكت ها از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( به آدرس 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شركت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الكترونیكی )به صورت برخط( برای كلیه صاحبان 

امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

• تاریخ انتشار فراخوان: ۱۴۰۳.۸.۱5
• مهلت بازدید فراخوان: ۱۴۰۳.۸.۲۲

• مهلت ارسال پیشنهادات: ۱۴۰۳.۹.۳
• زمان بازگشایی پاكت ها: ۱۴۰۳.۹.۴

 نوع و مبلغ تضمین شركت در فرایند مزایده: ضمانتنامه بانكی یا سپرده نقدی 
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: خمینی شهر میدان قدس شهرداری مركزی ۳۳۶۴۱۴۱5

شركت عمران شهرجدید مجلسی وابسته به وزارت راه و شهرسازی در نظردارد تعدادی زمین تجاری مختلط ، زمین مسکونی ، آپارتمان مسکونی و واحد ویلایی 

مسکونی واقع در محلات شهرجدید مجلسی را از طریق برگزاری فراخوان عمومی )مزایده( در سامانه تداركات الكترونیكی دولت )WWW.Setadiran.ir( به 
فروش رساند. 

1- تاریخ دریافت اسناد: از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ لغایت ۱۴۰۳/۰۸/۳۰ 
۲- تاریخ بازدید از موارد مزایده: از ساعت ۱۰ الی ۱۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۲ لغایت ۱۴۰۳/۰۹/۱۱ 

3- تاریخ تحویل اسناد: حداكثر تا ساعت ۱۴ مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۱
۴- تاریخ بازگشایی اسناد: ساعت ۱۰ روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۲ 

به منظور دریافت اسناد و ارائه پیشنهاد قیمت از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت به نشانی)WWW.Setadiran.ir( اقدام نموده و جهت کسب اطلاعات 
بیشتر با امور املاک و واگذاری شركت عمران شهر جدید مجلسی به شماره تلفن: 5۲۴۷۲۲۲۸ -۰۳۱ تماس حاصل فرمایید. 

نشانی: اصفهان- كیلومتر۲۰ جاده مباركه بروجن - شهرجدیدمجلسی- بلوار ارم شركت عمران مجلسی دورنگار5۲۴۷۲۲۱۴-۰۳۱ كد پستی۸۶۳۱۶-۴5۷۷5  
 WWW.majlesi.ntdc. ir :سایت اینترنتی شركت عمران شهر جدید مجلسی

سنا
 ای

س:
عک

با ادامه روند فعلی 
موالید، ۲۰ سال آینده 

رشد جمعیت ایران 
صفر خواهد شد

جلوگیری از تبعیض 
وظیفه اصلی شوراهای 

عالی استان ها، شهرستان 
و بخش است



 سه شنبه ۲۲ آبان ۱۴۰۳ / ۱۰ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۲ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۴

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کاشان خبرداد؛

شناسایی و ضبط فرآورده های تقلبی زعفران در  کاشان
معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی کاشان از کشف و ضبط بیش از ۲۵۰۰ لیتر مایع و ۱۷ کیلوگرم 
زعفران تقلبی در یک منزل مسکونی در کاشــان خبر داد.  حمیدرضا بنفشه در گفت وگو با »ایسنا«، 
اظهار کرد: افرادی سودجو با درج پروانه تقلبی و در شرایط غیربهداشتی و با به کارگیری اتباع غیرمجاز 
اقدام به ساخت و بسته بندی محصولات زعفران به صورت مایع و پودر زعفران کرده بودند که با حکم 
قضایی، این محل پلمب و محصولات تولیدی ضبط و توقیف شد. وی ضمن هشدار به خطر استفاده 
از مواد غذایی غیرمجاز و دارای رنگ های مصنوعی و فاقد مجوزهای بهداشتی از شهروندان خواست، 
هرگونه تخلف، را با شماره تلفن ۰۳۱۵۵۴۷۰۲۱۲ گزارش کنند. معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی 
کاشان تأکید کرد: شهروندان برای بررسی اصالت کدبهداشــتی درج شده روی محصولات غذایی 

می تواند از طریق سامانه http://fdacrm.ir اقدام کنند.

جانباز  ۷۰ درصد کاشانی به هم رزمان شهیدش پیوست
مجید عبدلی، جانباز ۷۰ درصد کاشانی در بیمارستان ساسان تهران به فیض شهادت نائل آمد. 

به گزارش »ایمنا«، این جانباز ۷۰ درصد پس از تحمل ۳۸ سال درد مجروحیت و عوارض شیمیایی، 
دیروز در بیمارستان ساسان تهران در سن ۵۷ سالگی به فیض شهادت نائل آمد. 

مراسم تشییع و خاکسپاری این جانباز شهید از ساعت ۱۴:۰۰ روز دوشنبه بیست ویکم آبان از سپاه 
کاشان به سمت گلزار شهدای دارالسلام برگزار شــد.  »مجید عبدلی« هفدهم مهر ۱۳۴۶ در کاشان 
به دنیا آمد و از سوی جهاد در جبهه حضور داشت؛ اول اردیبهشت ۱۳۶۵ در منطقه فاو بر اثر بمباران 

شیمیایی از نواحی چشم، ریه و پوست مجروح و جانباز ۷۰ درصد شد.

کارشناس امور دام مدیریت جهادکشاورزی بویین میاندشت خبرداد؛

پایان سرشماری زنبور ستان ها در  بویین میاندشت
سرشــماری زنبورســتان های بویین میاندشــت به پایان رســید. کارشــناس امور دام مدیریت 
جهادکشــاورزی بویین میاندشــت گفت: زنبورداران بومی ومهاجردرفصل بهار وتابستان از طبیعت 

منطقه برای پرورش زنبور و تولید عسل استفاده می کنند. 
 ولی علیمردای افزود: در سرشماری از ۶۳ زنبورستان، ۱۲ هزار و ۱۷۹ کلنی زنبور عسل شمارش شد که

 ۶ هزار و ۱۵۹ کلنی مربوط به زنبورداران مهاجر وبقیه مربوط به زنبورداران بومی هســتند. وی گفت: 
روستای کرچ با داشتن ۱۶ زنبورستان وبیش از ۵ هزار کلنی زنبور قطب زنبور داری شهرستان بویین 
میاندشت است. کارشــناس امور دام مدیریت جهادکشاورزی بویین میاندشــت  با اشاره به اینکه 
متوسط تولید عسل از هر کلنی ۷ کیلوگرم است افزود: امسال بیش از ۸۵ تن عسل از نوع گون، زول 

وچند گیاه در شهرستان تولید شد.

 انجام موفقیت آمیز  اولین عمل تعویض مفصل شانه 
در  کاشان

اولین عمل تعویض مفصل شانه در بیمارستان بهشتی کاشان با موفقیت انجام شد. 
سرپرست بیمارستان شهید بهشتی کاشان گفت: بیمار ۵۱ ساله ای که به سرطان سینه مبتلا 

بود، به دلیل متاستاز به شانه چپ دچار شکستگی مفصل شانه شده بود. 
محمدرضا شریف افزود: این بیمار پس از طی شدن فرایند اولیه درمان، با همکاری تیم اتاق 
عمل، جراحی و سر بازو برداشته و پروتز شانه با موفقیت جایگزین شد. وی گفت: این بیمار 
پس از بســتری در بخش جراحی و دریافت خدمات درمانی مورد نیاز با حال عمومی خوب 

ترخیص شد.

موضوع مهم روی میز جلسه علنی شورای شهر 

کسب درآمد پایدار چالش پیش روی مدیریت شهری کاشان
کسب درآمد پایدار موضوع جلسه علنی شــورای شهر کاشان بود که در 
آن اعضای شورا به آسیب شناسی این مشکل پرداختند و راهکارهایی را 
برای رفع آن ارائه دادند. به گزارش »ایمنا«، درآمد و بودجه دو اصل مهم در 
شهرداری ها به شمار می آید و چنانچه مدیریت شهری بتواند توازن خوبی 
میان این دو شاخص برقرار کند، موفق عمل کرده است. امروزه مدیریت 
شهری به روز جای مدیریت سنتی را گرفته است و شهرداری ها با اجرای 
پروژه های عمرانی هرچه بیشــتر در دوره مدیریتی خود مورد ارزیابی و 
ســنجش قرار می گیرند و راه هایی از جمله مولدسازی، برون سپاری و 
کارآفرینی می تواند کسب درآمد پایدار را برای شــهرداری ها به ارمغان 
بیاورد و زمینه توســعه و عمران را در شــهر فراهم کند. یکی از مشکلات 
شهرداری کاشان که با آن روبه رو است، کسب نکردن درآمد پایدار و نبود 
توازن میان بودجه و هزینه است که سبب شده است تا طرح های عمرانی 
فرایند طولانی مدت را طی کنــد و نیمه تمام رها شــود؛ این موضوع در 
دویست وبیست ویکمین جلسه شورای شهر مورد توجه اعضای شورای 

شهر قرار گرفت.

گزارش عملکرد شهرداری زنگ خطری که باید چاره اندیشی شود
علیرضا مفرح، رئیس شــورای اسلامی شهر کاشــان در جلسه شورا به 
بررسی گزارش درآمد و بودجه می پردازد و اظهار می کند: گزارش درآمد 
و بودجه شهرداری زنگ خطری است که به صدا در آمده است و چنانچه 
برای آن چاره اندیشی نشود، عمران منطقه قفل می شود. وی می افزاید: 
بررســی گزارش درآمد و بودجه شــهرداری زنگ خطری برای این نهاد 
محسوب می شود و چنانچه مولدسازی ها محقق نشود، کسری بودجه به 
هزار میلیارد می رسد. رئیس شورای اسلامی شهر کاشان ادامه می دهد: 
اگر به سرعت راهکاری برای افزایش درآمد شهرداری ارائه نشود، بدهی ها 

نفس شهرداری را می گیرد.

هزینه جاریه نفس شهرداری را گرفته است
ابوالفضل زارع، سرپرست شهرداری کاشان عنوان می کند: منابع شهری در 
دوران گذشته مصرف شده و هیچ گونه درآمد پایداری برای شهرداری دیده 
نشده است، ناهم خوانی میان درآمد و مصارف موجود ما را با بدهی چند 
هزار میلیارد تومانی مواجه کرده اســت. وی با اشاره به اینکه هزینه های 
جاریه شهرداری نفس شهرداری را گرفته است، می گوید: تنظیف شهر که 
روزانه یک میلیارد تومان است که اگر یک روز به تأخیر بیافتد، وضعیت 
نا خوشایندی را برای منطقه رقم می زند. سرپرست شهرداری کاشان با 
اشاره به اینکه در ادوار گذشته هیچ گونه رویکردی برای درآمدزایی پایدار 

شهرداری انجام نشده اســت، تأکید می کند: به عنوان یک کارمند نگران 
هزینه و بدهی های شهرداری هستم که باید هرچه زودتر در این خصوص 

چاره اندیشی شود.

از ظرفیت خیران در شهرسازی استفاده شود
مهدی نادعلی، عضو شورای اسلامی شهر کاشان با بیان اینکه از ظرفیت 
خیران می توان به نحو احسن در توسعه شهر استفاده شود، عنوان می کند: 
افراد بزرگ و دلسوز در این شــهر کم نداریم و بسیار زیاد هستند افرادی 
که دغدغه آبادانی و توسعه شهر را دارند و با حمایت این افراد می توانیم 
عمران و آبادانی را در شهر ایجاد کنیم. وی اضافه می کند: باید کمیته منابع 
درآمدی در شهرداری فعال شود تا به بررسی درآمد پایدار شهر بپردازد و 
با جذب ســرمایه گذار راهی برای برون رفت از توقف پروژه های شهری 

پیدا کند.

توازن میان درآمد و هزینه کاهش بدهکاری شهرداری را به دنبال 
دارد

مصطفی کردمیل، عضو دیگر شورای شهر کاشان تصریح می کند: انباشت 
بدهکاری های شهرداری را تا زمانی که توازنی میان درآمد و هزینه ایجاد 
نشود مشاهده می کنیم، باید با استفاده از مشاوران و کارشناسان خبره 
توازنی میان درآمــد و هزینه ایجاد کنیم تا دیگر شــاهد بدهکاری های 

بیشمار شهرداری نباشیم.

پایان نامه های نوشته شده نقشه راهی برای کسب درآمد پایدار برای 
شهرداری ها است

حسین باغشیخی، یکی دیگر از اعضای شورای شهر کاشان معتقد است: 
۲۴ پایان نامه دانشجویان در دانشگاه کاشــان در راستای درآمد پایدار 
نوشته شد که بسیاری از این مقالات در شهرهای دیگر منتج به درآمدهای 

پایدار شده اســت. وی تأکید می کند: درآمد پایدار چندین کلید واژه در 
حوزه های مختلف دارد از جمله گردشگری، هوشمندسازی، مولدسازی 
و برون سپاری که باید به آن پرداخته شــود. عضو شورای اسلامی شهر 
کاشان با اشاره به ضرورت نگرش درآمدزایی در شهرداری اظهار می کند: 
کاشان با ظرفیت های بیشمار به شهری درآمد گریز تبدیل شده است که 
چنانچه این نگرش تغییر نکند معضلات شهری ما تداوم خواهد داشت. 
باغشیخی با بیان اینکه باید با تغییر جهت و رویه بودجه را از جاری به سوی 
عملیاتی و عمرانی سوق داد، تأکید می کند: بودجه استراتژیک نگاه ها را 

تغییر و توسعه و عمران شهر را افزایش می دهد.

استفاده از تجارب شهرداری ها راهی برای کسب درآمد پایدار است
علیرضا عرب بیگــی، یکی دیگر از اعضای شــورای شــهر کاشــان در 
دویست وبیست ویکمین جلسه شورای شهر تصریح می کند: تجارب دیگر 
شهرداری ها در کسب درآمد پایدار می تواند نقشه راهی برای شهرداری 
کاشان شــود. وی ادامه می دهد: تجارب دیگر شــهرداری ها می تواند 
به عنوان نقشه راهی شهرداری کاشان را به کسب درآمد پایدار برساند که 
این مهم در تعامل سازنده با دیگر شهرها امکان پذیر است. عفت پدرام فر، 
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر کاشان کمبود بودجه را 
مشکلی برای همه شهرداری ها می داند و تأکید می کند: شهرداری قوی تر 
عمل می کند که با چاره اندیشی نخبگانی به دنبال کسب درآمد پایدار باشد. 
وی اضافه می کند: شهردار باید این هنر و خلاقیت را در خود ایجاد کند که 
علاوه بر کسب درآمد به توسعه و عمران برسد. عضو شورای اسلامی شهر 
کاشان ادامه می دهد: امروز راه ها و طرح های بسیاری توسط اعضا مطرح 
شد که شهردار می تواند با تصمیمات کارشناسانه به آسیب شناسی طرح ها 

بپردازد و با اولویت بندی برای کسب درآمد گام بردارد.

مدیریت سنتی مانعی برای پیشرفت شهر است
حسین حیدریان، عضو دیگر شورا با بیان اینکه حدود سه دوره است که 
شهرداری ها با بدهی این سمت را به شهردار دیگر واگذار می کنند، تصریح 
می کند: مدیریت سنتی در کل درآمد پایدار مؤثر نیست، مدیریت شهری 
باید با شناسایی منابع جدید و ثروت های نهفته راهی برای کسب درآمد 
جســت وجو کند. وی با اشاره به خدمات رایگان شــهرداری برای مردم 
می گوید: مدیریت شهری باید شــیب سوبسیدهای خدمات شهری را 
ملایم تر کند و بخشــی از آن ها را به طرف مردم سوق دهد، لازم است از 
ظرفیت شهرداری های مناطق برای برون رفت از بحران شهری استفاده 

شود و از آن ها الگوسازی کرد.

 در کمتــر از یــک ســال آینــده ایســتگاه پمپاژ 
بزرگ ترین طرح تأسیســات فاضلاب روستایی 

کشور در شهرستان فلاورجان تکمیل می شود.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، نماینده فلاورجان 
در مجلس شــورای اســلامی در بازدیــد از طرح 
تأسیســات فاضــلاب ۱۱ روســتای فلاورجان که 
با ســرمایه گذاری ۹۱۰ میلیــارد ریالی ذوب آهن 
اصفهان عملیات اجرایی آن از ســال گذشته آغاز 
شــده بود، گفت: حجم عملیات اجرایی این طرح 
۹۳ کیلومتــر، شــامل ۷۹ کیلومتــر داخلی و ۱۴ 

کیلومتر خط انتقال اســت که ۱۱ روســتا را شامل 
می شود.

رمضــان رحیمی با اشــاره بــه اینکه قرار اســت 
پســاب این طــرح را ذوب آهــن اســتفاده کند، 
افزود: ایســتگاه پمپاژ این ۱۱ روســتا با همکاری 
این شــرکت و با بیش از ۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار 
 دیگر کمتر از یک ســال آینده تکمیل می شــود و 

به بهره برداری می رسد.
وی به اولویت طرح های آبفا و آب آشــامیدنی در 
این شهرستان اشاره کرد و گفت: از ابتدای امسال 

اصلاح شبکه آب آشــامیدنی در این شهرستان با 
اعتبار اولیه ۲۰ میلیارد ریال در روستا های کلیسان، 

زفره و جلال آباد آغاز شده است.
نماینده فلاورجان در مجلس شــورای اسلامی با 
توجه به کمبود تجهیزات اداره آبفا این شهرســتان 
افزود: در پیگیری ها ۴ دستگاه خودروی سواری 

و میکانیکی جدید تحویل این اداره شده است.

در کمتر از یک سال آینده تکمیل می شود؛

ایستگاه پمپاژ بزرگ ترین طرح تأسیسات فاضلاب روستایی 
کشور در فلاورجان

رئیس کتابخانه های عمومی گلپایگان گفت: بیش از ۶۰۰۰ نفر در کتابخانه های این شهرستان عضویت فعال دارند و تعداد کتاب هایی که در یک سال گذشته در 
این کتابخانه ها امانت داده شده، بیش از ۵۵ هزار جلد بوده است. 

میثم عظمتی در گفتگو با »ایرنا« اظهار کرد: در شهرستان گلپایگان ۶ باب کتابخانه عمومی و نهادی و یک باب کتابخانه مشارکتی وجود دارد که تعداد نسخه های 
کتاب های موجود در آنها، ۱۳۳هزار و ۶۰۰ جلد است. وی افزود: در حال حاضر سرانه مطالعه در کتابخانه های عمومی شهرستان حدود ۲۰ دقیقه می باشد، که این 

میزان جدا از مطالعات شهروندان خارج از محیط کتابخانه ها است. 
عظمتی گفت: در حال حاضر میانگین سرانه مطالعه در کتابخانه های عمومی گلپایگان با آمار کشوری یکسان است و بیشتر مراجعه کنندگان دانش آموزان کنکوری 
و دانشجویان هستند که می بایست با فرهنگ سازی عمومی و ایجاد بستری مناسب، ترویج فرهنگ کتابخوانی بین اقشار مختلف مردم را در شهرستان گسترش 
دهیم. مسئول کتابخانه های عمومی گلپایگان در ادامه خاطر نشان کرد: کتابخانه آیت ا... محمدی گلپایگانی با مساحت چهار هزار و ۵۰۰ متر مربع در خرداد سال 

۱۳۹۰ به بهرداری رسید که در حال حاضر بزرگ ترین کتابخانه مرکزی در استان اصفهان است. 
وی تصریح کرد: در حال حاضر بیش از ۵۲ هزار جلد کتاب در این کتابخانه موجود است و بیشترین نسخه از کتاب های خطی کشور نیز در این کتابخانه نگهداری 

می شود که از ویژگی های بارز آن است.

خبر روزگلپایگانی ها در یک سال گذشته بیش از ۵۵ هزار جلد کتاب امانت گرفتند

عکس خبر

افتتاح پنجمین نمایشگاه تخصصی 
کتاب پلکان دانایی در آران و بیدگل

پنجمین نمایشــگاه تخصصی کتــاب پلکان دانایی 
در مدرســه علمیه حضرت فاطمه الزهــرا )س( در 
آران و بیدگل افتتاح شــد. در این نمایشگاه بیش از 
۲۰۰۰عنوان کتاب در رده های سنی کودک، نوجوان و 
جوان در موضوع های مختلف از جمله اعتقادی، رمان، 
تربیتی و روان شناسی، زن و خانواده، عفاف و حجاب 

و مقاومت به تماشا گذاشته شده است.

تعطیلی یک مرکز طب سنتی غیرمجاز در کاشان
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت: یک مرکز درمان طب سنتی که به طور غیرقانونی در 
زمینه درمان انواع بیماری ها فعالیت می کرد، شناسایی و با حکم قضایی تعطیل شد. محمدرضا فاضل 
در گفت وگو با »ایسنام، اظهار کرد: این مرکز پس از بازرسی تیمی متشکل از حراست معاونت درمان، 
کارشناسان واحد نظارت بر درمان و پلیس اماکن به علت مداخله افراد فاقد مجوز در امور درمانی با دستور 
مرجع قضایی از ادامه فعالیت آن جلوگیری شد. وی با اشاره به اهمیت حفظ و ارتقای سطح سلامت 
جامعه، تصریح کرد: از شهروندان درخواست داریم تا هرگونه تخلف در زمینه ارائه خدمات بهداشتی و 
درمانی را به واحد نظارت بر درمان معاونت درمان دانشگاه گزارش کنند تا برخورد لازم صورت گیرد. معاون 
درمان دانشگاه علوم پزشکی کاشان، تأکید کرد: حفظ سلامتی مردم مهم ترین رسالت دانشگاه علوم 
پزشکی است و شهروندانی که از فعالیت های مراکز فاقد مجوزهای قانونی دچار خسارت مادی و جسمی 

شده اند می توانند شکایت خود را به این معاونت گزارش کنند.

رئیس دانشگاه پیام نور نطنز:

درخواست افزایش رشته در مقطع کارشناسی ارشد ارائه شد
رئیس دانشگاه پیام نور نطنز گفت: با توجه به ظرفیتی که در این دانشگاه از نظر اعضای هیئت علمی داریم 
درخواست افزایش چند رشته در مقطع کارشناسی ارشد را ارائه دادیم. ربیع رهبر در گفت وگو با »ایسنا«، 
اظهار کرد: مهم ترین مطالبه دانشگاه اضافه شدن چند رشته در مقطع کارشناسی ارشد است به همین 
منظور درخواست افزایش رشته های جدید در مقطع کارشناسی ارشد را به وزارت علوم ارائه داده ایم که 
مراحل اولیه آن انجام شده است و از نماینده مردم نطنز درخواست کرده ایم که این مطالبه را با توجه به 
اینکه اعضای هیئت علمی آن را نیز در رشته های روانشناسی و ... داریم پیگیری کند. دانشجویان مقطع 
کارشناسی رشته روانشناسی این خواسته را از مجموعه دانشگاه داشته اند که در مقطع کارشناسی ارشد، 
دانشگاهِ پیام نور نطنز دانشجو جذب کند. وی افزود: با تلاش های انجام شده کمبود مالی در دانشگاه 
نداریم و استادان این دانشگاه نیز مشکلی درباره میزان دریافتی حقوق خود ندارند.وی در پاسخ به اینکه 
چرا در این دانشگاه رشته هایی مانند ادبیات فارسی تدریس نمی شود، گفت: علت این امر این است که 

برخی رشته ها متقاضی کم دارند و به همین دلیل در دانشگاه تدریس نمی شوند.

رئیس ستاد دیه کاشان:

نیکوکار  کاشانی هزینه سالگرد فرزندش را به آزادی ۳ زندانی 
اختصاص داد

رئیس ستاد دیه کاشان گفت: خانواده نیکوکار کاشانی، هزینه های برگزاری مراسم سالگرد فرزندشان 
را برای آزادی زندانیان محکوم مالی غیرعمد اختصاص داد. علی راحمی در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار 
کرد: حاج جعفر اصیلی با اهدای مبلغ قابل توجهی به یادبود فرزندش وحید اصیلی، زمینه آزادی سه 
نفر از زندانیان جرائم غیر عمد را فراهم کرده تا به کانون گرم خانواده باز گردند. وی افزود: خوشبختانه 
کمک به آزادی زندانیان جرائم غیرعمد در منطقه کاشان به یک فرهنگ تبدیل شده است و نیکوکاران 
به هر شیوه که در توان آنها باشد، برای آزادی محکومان مالی غیرعمد مشارکت می کنند. رئیس ستاد 
دیه کاشان تصریح کرد: خانواده نیکوکار حاج علی اصغر استرکی نیز هفته قبل هزینه مراسم هفتم پدر 
مرحوم خود به مبلغ دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال را به ستاد دیه شهرستان کاشان اهدا کردند و با این 
اقدام خداپسندانه هفت زندانی به زندگی آبرومندانه برگشتند. راحمی تأکید کرد: ستاد دیه کاشان، تلاش 
می کند با جلب مشارکت عمومی و بهره گیری از ظرفیت های بومی و ارتقای سطح آگاهی عمومی جامعه 
ضمن پیشگیری از وقوع جرم، رویه صلح و سازش را در جامعه فرهنگ سازی کند. وی گفت: تنگناهای 
اقتصادی، باعث شده که برخی از افراد ناخواسته گرفتار زندان شوند بنابراین تلاش می کنیم کمک های 
خیرخواهانه مثل مراسم جشن یا بزرگداشت درگذشتگان را به مسیر آزادی محکومان جرائم غیرعمد 

هدایت کنیم که تاکنون موفقیت هایی در این زمینه داشته ایم.

با مسئولان

 اختصاص ۹۸۸ تن قیر 
دولتی به شهرداری کاشان

سرپرســت شهرداری کاشــان از اختصاص 
۹۸۸ تن قیر دولتی به شــهرداری کاشــان 

خبر داد.
ابوالفضل زارع در گفت وگو با »تســنیم« در 
کاشــان، اظهار کرد: با پیگیری انجام شــده 
از طریــق اســتانداری اصفهان و ســازمان 
شهرداری ها و دهیاری ها، قیر دولتی مرحله 
سوم و چهارم به کاشان اختصاص پیدا کرد و 

به زودی در منطقه تخلیه می شود.
سرپرست شهرداری کاشان در بیان جزئیات 
قیــر دولتــی اختصــاص یافته به کاشــان 
خاطرنشان کرد: قیر مرحله سوم به تناژ ۳۶۷ 
تن و مرحله چهارم به تناژ ۶۲۱ تن در مجموع 
۹۸۸ تن بوده که به کاشان اختصاص یافت 

و مراحل آن در حال پیگیری و اجرا است.
وی ارزش ریالی این مقــدار را بیش  از ۲۰۰ 
میلیارد ریال اعــلام و خاطرنشــان کرد: با 
این مقدار قیر حدود ۲۰ هزار تن آســفالت و 
حدود ۲۰۰ هزار متر مربع از معابر شهر کاشان 
آسفالت می شود که در این زمینه برنامه ریزی 

صورت می پذیرد.
سرپرست شــهرداری کاشــان همچنین از 
اختصاص اوراق مشارکت به این شهرداری 
خبر داد و تأکید کرد: بــا پیگیری های انجام 
شــده، ۱۵۰۰میلیارد ریال اوراق مشارکت در 
اجــرای جز یک بنــد ب تبصره یــک قانون 
بودجه ۱۴۰۳ به این شــهرداری اختصاص 

داده شد.
زارع در بیان جزئیات ایــن اوراق اختصاص 
یافته تصریح کرد: از این مقــدار اوراق، ۵۰۰ 
میلیــارد ریال مربــوط به نوســازی ناوگان 
اتوبوسرانی با تضمین ۵۰ درصد، ۵۰۰ میلیارد 
ریال در حوزه زیرساخت و ۵۰۰ میلیارد ریال 

نیز در حوزه پسماند است.

اخبار

استان



بررسی اثر ترامپیسم بر بازار مسکن در ایران

تیغاینپیرمرددیگرنمیبُرد!

۲ تن از فعالان بازار مسکن معتقدند ترامپ هر آنچه باید علیه ایران انجام می داد در تحریم های سال ۲۰۱۸ 
به کار گرفت و دیگر سلاحی در چنته ندارد که بتواند اقتصاد ایران را تحت فشار قرار دهد؛ بنابراین، ورود مجدد 
او به کاخ سفید نمی تواند شوکی به بازار ارز و مسکن کشور ما بدهد. گزارش های دریافتی نیز نشان می دهد 

که طی پنج روز اخیر تقاضای معناداری در بازار مسکن شکل نگرفته است.
به گزارش »ایسنا«، بازگشت ترامپ ۷۸ ساله به عرصه قدرت در آمریکا این سئوال را در اذهان ایجاد کرده 
که این رویداد چه اثراتی می تواند بر اقتصاد ایران و به تبع آن بازارهای ارز و مسکن داشته باشد. این اتفاق 
از این جهت که او در زمان ریاست جمهوری دو دوره قبل خود با خروج از برجام و اعمال تحریم های سنگین 
علیه ایران و البته بســیاری دیگر از کشورها زمینه ساز ایجاد شــوک هایی در اقتصاد آن کشورها شد، حائز 

اهمیت است.
ترامپ در جریان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری سال ۲۰۱۶ آمریکا به فاصله حدود یک سال پس از 
توافق هسته ای موسوم به برجام اعلام کرد که این توافقنامه را پاره می کند. وقتی ترامپ مو بور در ۸ نوامبر 
۲۰۱۶ مصادف با ۱۹ آبان ۱۳۹۵ با غلبه بر هیلاری کلینتون به عنوان چهل و پنجمین رئیس جمهور آمریکا و 
البته پیرترین آنها تا آن تاریخ انتخاب شد، حساسیت ها از اثرات این انتخاب بر اقتصاد ایران سایه افکند. 
اقتصاد ایران در آن سال با رشد فزاینده نقدینگی و پایه پولی که بانک ها از عوامل ایجاد آن بودند ظرفیت تورم 
را داشت اما با نگرانی از خنثی شدن برجام، شــوکی به اقتصاد کشور وارد شد و تحت تأثیر این اتفاق دلار از 
محدوده ۳۶۰۰ تومان روند صعودی به خود گرفت؛ تا جایی که حتی قبل از خروج رسمی ترامپ از برجام در 

۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۷ ) مصادف با ۸ می ۲۰۱۸ ( اسکناس آمریکایی حدود ۲۵۰۰ تومان گران شد.
رئیس جمهور تجارت پیشه آمریکا و صاحب سازمان ترامپ که نگاه اقتصادی خود را به درون سیاست آورد 
در ۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۷ از توافق ۵+۱ موسوم به برجام خارج شد و تحریم های سنگینی را علیه ایران وضع 
کرد؛ تحریم هایی که در دوره ریاست جمهوری جو بایدن نیز طی چهار سال اخیر ادامه یافت و گفته می شود 

در حال حاضر به حدود ۵۰۰۰ مورد رسیده است.
طبق آخرین برآوردها آمریکا در حال حاضر مجموعاً ۳۴ هزار تحریم علیه ۲۶ کشــور دنیا وضع کرده است. 
تحریم های ترامپ علیه ایران به کاهش صــادرات نفتی وغیرنفتی و به تبــع آن کاهش درآمدهای ارزی 

انجامید و آسیب هایی را به تجارت خارجی کشور وارد کرد.
زمانی که ترامپ در ســال ۱۳۹۵ گفت که در صورت انتخابش به عنوان رئیس جمهــور آمریکا برجام را پاره 
می کند دلار در محدوده ۳۶۰۰ تومان بود که پس از پیروزی ترامپ بر هیلاری کلینتون در انتخابات آن سال تا 

اردیبهشت ۱۳۹۷ یعنی زمان خروج رسمی آمریکا از برجام قیمت دلار به ۶۱۰۰ تومان رسید و مهرماه ۱۳۹۷ 
حدود ۱۷ هزار تومان شد. اگرچه در ادامه قیمت دلار روند نوسانی به خود گرفت و در ماه های پایانی ۱۳۹۷ به 
۱۰ هزار تومان کاهش یافت. اما واقعیت این است که در وضعیت کلی طی هشت سال گذشته بازار ارز تحت 
تأثیر تحریم ها و کمبود ارز صادراتی قرار داشته است. اگر چه اقتصاد ایران در سال های اخیر راه هایی برای 
مقابله با این تحریم ها یافته اما به هر حال هم اکنون )۲۱ آبان ۱۴۰۳( قیمت دلار حدود ۶۸ هزار تومان است.

بازار مسکن نیز از شوک خروج هشت ســال قبل آمریکا از برجام مصون نماند و قیمت مسکن تحت تأثیر 
افزایش تقاضا که عمدتاً ناشی از تقاضای سرمایه ای بود روند صعودی به خود گرفت. نتیجتاً اینکه قیمت هر 
متر خانه در تهران از ۴.۴ میلیون تومان در آبان ۱۳۹۵ به ۸۸.۵ میلیون تومان در مرداد ۱۴۰۳ رسیده که رشد 
۱۹۱۱ درصد را نشان می دهد. ورود مجدد ترامپ پرحاشیه به کاخ سفید که قرار است سکاندار دولت ایالات 
متحده در فاصله سال های ۲۰۲۴ تا ۲۰۲۸ باشد مجدداً حساسیت هایی را برای برخی کشورها که در زمان او 
هدف تحریم قرار داشتند ایجاد کرده است. اما باید ببینیم آیا تیغ ترامپ ۲۰۲۴ به اندازه ترامپ ۲۰۱۶ بُرندگی 

دارد یا خیر؟ درخصوص این اتفاق با دو تن از فعالان بازار مسکن گفت وگو کردیم.
فرشــید پورحاجت،دبیر کانون انبوه ســازان درباره آنچه ترامپ می تواند علیه اقتصاد ایران انجام دهد به 
»ایسنا« گفت: سال ۱۳۹۷ شرایط خاص خود را داشت و امروز شرایط دیگری حاکم است. دولت ایالات 
متحده در سال ۱۳۹۷ با خروج از برجام غافلگیری برای ما ایجاد کرد که شوک آن در همان زمان اثرگذار بود. 
اما امروز صورت مسئله برای کشور ما مشخص است. یک رئیس جمهور در آمریکا بر سرکار آمده که سابقه 
او را در زمینه سیاست خارجی با ایران و کل دنیا می شناسیم. اما نه ایران، ایران هشت سال قبل است و نه 

تحریم ها به اندازه هشت سال قبل قدرت اثرگذاری دارد.
وی افزود: با این حال بعد از نشستن ترامپ بر کرسی ریاست جمهوری فرصت گفت وگوهای دیپلماتیک 
پیش روی دولت چهاردهم در ایران است. در واقع می شود شــرایط را مدیریت کرد تا اتفاقات سال ۱۳۹۷ 
تکرار نشود اما در بدترین حالت اگر تحریم ها ادامه پیدا کند بعید می دانم اثر منفی جدید آنچنانی بر اقتصاد 

ایران و بازار مسکن داشته باشد.
پورحاجت با بیان اینکه معتقدم در تولید مسکن دچار نوعی خودتحریمی هستیم گفت: از سال ۱۳۸۶ که 
مداخله گسترده دولت در ساخت و ساز آغاز شد وضعیت تولید مســکن به هم ریخت. تا قبل از آن بخش 
خصوصی تقریباً هر ساله ۷۰۰ هزار واحد مسکونی احداث می کرد اما از سال ۱۳۸۶ و شرایط پس از آن که 
در سال ۱۳۸۸ روند تولید مسکن کاهشی شد تا جایی که هم اکنون به حدود ۳۵۰ هزار واحد در سال رسیده 
است. به نظرم امسال تولید مسکن از ۳۵۰ هزار واحد نیز کمتر خواهد شد؛ آن هم در شرایطی که به اذعان 

نمایندگان مجلس با کسری هفت میلیون واحد مسکونی مواجهیم.
دبیر کانون انبوه سازان با اشاره به صحبت وزیر راه و شهرسازی مبنی بر اینکه در طرح نهضت ملی مسکن که 
مطابق آن باید سالیانه یک میلیون واحد مسکونی احداث می شد مجموعاً در طرح مسکن حمایتی ۲۰هزار 
واحد طی سه سال گذشته احداث شده و ۸۰۰ هزار واحد به مرحله ســاخت رسیده است، گفت: آماری که 
وزیر راه و شهرسازی ارائه داد کاملًا شفاف است و باید به آن استناد کرد. این که همانند طرح مسکن مهر در 
بیابان کلنگ بزنیم اما برای خدمات زیربنایی و روبنایی چاره اندیشی نکنیم منجر به سرپناه قابل سکونت 

برای مردم نمی شود.
وی ادامه داد: اخذ پروانه به منزله پایان کار نیست. حتی بخش خصوصی که در حال حاضر پروانه می گیرد 

به دلیل کمبود منابع بانکی نمی تواند پروژه ها را به اتمام برســاند. لذا آمار ۲۰ هزار واحد کاملًا مستند و قابل 
اتکا است؛ چرا که وزیر به این اعداد اشراف دارد و ارقام مستند بر واقعیت ها است. جدا از کمبود منابع مالی، 
سازندگان بخش خصوصی با مشــکلاتی مثل طولانی بودن روند اخذ پروانه مواجهند که بعضاً تا بیش از 
یکسال می رسد. می خواهم بگویم آنچه در حال حاضر تولید مسکن را تحت تأثیر قرار می دهد نه تحریم های 

خارجی، بلکه خودتحریمی است.
داوود بیگی نژاد، نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک نیز بیان کرد: نهایت توان ترامپ این بود که از برجام 
خارج شود و تحریم هایی را علیه ایران صادر کند که کرد. با خروج از برجام یک سری اتفاقات منفی برای ما 
رقم خورد که اقتصاد ما تحت تأثیر آن قرار گرفت. الان دیگر ترامپ اهرم فشار خاصی ندارد. قطع به یقین اگر 
ترامپ ابزارهایی در اختیار داشته باشد بتواند اقتصاد ما را به دردسر بیشتری بیندازد مضایقه نمی کند و قطعاً 

انجام می دهد، اما به نظرم او دیگر در مواجهه با ایران خلع سلاح است.
وی افزود: اگر بخواهیم مشــخصاً در خصوص انتخاب ترامپ به عنوان رئیس جمهور ایالات متحده و اثر 
آن بر بازار مســکن ایران صحبت کنیم باید ببینیم آیا بازار ملک طی پنج روز اخیر که نتایج انتخابات اعلام 
شده واکنش های اولیه به این اتفاق داشته است یا خیر؟ اولین واکنش می تواند تعداد مراجعات باشد که 
هیچ گونه افزایشی در این زمینه نداشتیم. به همان نسبت قیمت مسکن و تعداد قراردادهای خرید و فروش 
خانه نیز افزایش نیافته است. در واقع نه تقاضای واقعی و نه تقاضای کاذب در بازار مسکن دیده نمی شود.

نایب رئیس اتحادیه مشــاوران املاک تصریح کرد: بازار مســکن به لحاظ رکودی که دچار آن شده دیگر 
نمی تواند از هیچ متغیری تأثیر بگیرد. مضافاً اینکــه ترامپ تمام زورش را در خروج از برجام به کار گرفت و 
توان آن چنانی برای فشار بیشتر ندارد. اقتصاد ما و بازار مسکن ما هم بازار زمان برجام نیست؛ چرا که اقتصاد 
ما خود را با شرایط تحریمی تطبیق داده و متناسب با آن پادزهر تولید کرده است. حتی بایدن امتیاز شگرفی 
به اقتصاد ما نداد که حالا نگران آمدن ترامپ باشیم. قیمت مسکن همان طور که گفتم تغییری نکرده است. 
افزایش نسبی نرخ دلار در روزهای اخیر نیز ربطی به انتخاب ترامپ نداشت، بلکه از قبل به دلیل تنش هایی 

منطقه ای ایجاد شده بود.
بیگی نژاد درباره آخرین وضعیت بازار مسکن گفت: عمق رکود بازار ملک در مهر و آبان بیشتر شده است. به 
همین دلیل تأمین منابع مالی برای سازندگان و فعالان بازار مسکن سخت شده است. در حال حاضر بیشتر 
تقاضاها به سمت خانه های کوچک تر و قدیمی تر حرکت کرده است. به نظرم این روند تا پایان سال جاری 

تداوم خواهد داشت و تغییر چندانی در انتظار معاملات و قیمت ها در بازار مسکن نیست.

عملیات اجرای طرح کلکتور آبرســانی جنوب ناژوان اصفهــان با ۱۸۰ میلیارد 
هزینه تکمیل شد.

مدیر ناژوان شــهرداری اصفهان گفت: اجرای این طــرح به طول بیش حدود 
۱۴کیلومتر در حالی اجرا شــد که بیــش از ۱۰ کیلومتر آن در یک و نیم ســال 

گذشته تکمیل شد.
مهــدی قائلی افزود: این طــرح دارای حــدود ۷ کیلومتر از پــل وحید تا پل 
اُرسی سازی )دنبه( در حاشیه جنوب رودخانه در عرصه ناژوان با لوله پلی اتیلن 
به قطر ۳۱۵ و ۲۸ عدد حوضچه تقســیم و اتصال های جانبی اجرا شد و با دو 
کیلومتر لوله پلی اتیلن به قطر ۲۵۰ و ۱۶۰ در پنج نقطه نیز به خط کلکتور پساب 

واقع در حاشیه شمالی متصل شد.
وی گفت: برای اجرای این طرح ۹۵۰۰ متر مکعب خاکبرداری و ۴ هزار مترمربع 
روکش آســفالت پس از لوله گذاری و اجرای آزمایــش صحت عملکرد خط 
اجرایی شد و آماده بهره برداری و اتصال به خطوط اجرا شده در مناطق یک و ۹، 

۵، ۱۳ و در آینده تصفیه خانه پساب ناژوان است.

مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در گزارشی علت تصمیم دولت برای 
قطعی برق را کاهش ذخایر گازوئیل و نفت کوره نیروگاه ها در ۶ ماهه اول ۱۴۰۳ و 
افزایش ناترازی گاز اعلام کرد، دولت پیش از این مدعی شده بود توقف سوخت 

مازوت ۳ نیروگاه دلیل قطعی برق است.
به گزارش»تسنیم«، دفتر مطالعات انرژی، صنعت و معدن مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی در گزارشی با عنوان »بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ 
کل کشــور )۱۰(: تبصره »۳« نفت و روابط مالی آن با دولت« آورده اســت که 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ در وضعیتی توســط دولت تدوین می شود که کشور با 
ناترازی های رو به گسترش در تمامی حامل های انرژی از جمله گاز طبیعی، برق و 
بنزین روبه رو است. در سال ۱۴۰۱ میزان ناترازی گاز طبیعی در اوج مصرف به ۳۱۵ 
میلیون مترمکعب در روز رسید و اگرچه به واسطه افزایش دما در سال ۱۴۰۲ این 
عدد به حدود ۲۸۰ میلیون مترمکعب در روز کاهش یافت، اما همچنان چالش 

ناترازی گاز طبیعی در کل سال به ویژه ماه های سرد وجود دارد.
این گزارش ادامه می دهد: از ســوی دیگر مصرف سوخت مایع در نیروگاه های 
حرارتی افزایش یافته و در زمان حاضر ذخایر گازوئیل و نفت کوره نیروگاه ها در 
۶ ماهه اول ۱۴۰۳ نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش پیدا کرده و افزایش 
ناترازی گاز و عدم امکان تأمین ســوخت مایع جایگزین، چالش هایی را برای 

تأمین برق در زمستان به وجود آورده است.
این گزارش بیان می کند: در حوزه تأمین بنزین نیز کسری وجود دارد و بی توجهی 
به سیاست های مدیریت مصرف، منجر به اجبار به واردات و خرید محصولات 
مرتبط از واحدهای داخلی شــده اســت، ازاین رو انتظار می رود تدوین لایحه 
بودجه و احکام آن متناسب با وضعیت ناترازی انرژی و چالش های آن باشد 
و راهکارهایی برای مدیریت و کاهش ناترازی در آن مدنظر قرار گرفته باشــد، 
همچنین با توجه به اینکه برنامه هفتم پیشرفت در سال جاری به تصویب رسیده 
است، انتظار می رود بودجه به عنوان برشی یک ســاله از قانون برنامه هفتم در 

راستای تکالیف و تحقق اهداف کمّی برنامه هفتم تدوین شود.
در این گزارش آمده است: تبصره »۳« لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ با ۱۲ بند به صورت 
اختصاصی به نفت و روابط مالی آن با دولت می پردازد، همچنین در بخش هفتم 
لایحه، جدول مفروضات منابع و مصارف عمومی دولت در سال ۱۴۰۴ لحاظ شده 
که بخش عمده ای از آن مرتبط با حوزه نفت و گاز است. نکته قابل توجه درباره 
لایحه بودجه ۱۴۰۴، یکپارچه سازی تمامی منابع تحت عنوان بودجه عمومی است 
و به این ترتیب منابع خارج از سقف بودجه مانند منابع حساب هدفمندی یارانه ها 
نیز برای اولین بار طی سالیان اخیر به سرجمع منابع عمومی بودجه افزوده شده 
است و دیگر تبصره و جدول منابع مصارفی برای حساب هدفمندی یارانه ها که 
عمدتاً متشکل از منابع حاصل از فروش فرآورده های نفتی و فروش داخلی گاز 

طبیعی بود در لایحه بودجه در نظر گرفته نشده است.
این گزارش توضیح می دهــد: از مجموع حــدود ۲,۱۰۷ هزار میلیــارد تومان 
درآمدهای نفتی دیده شده در لایحه بودجه که ســهم ۳۵ درصدی از کل منابع 
عمومی بودجه دارد، حدود ۵۰۹ هــزار میلیارد تومان به عنوان ســهم دولت از 
درآمدهای حاصل از صادرات نفت خام، میعانات گازی و گاز طبیعی دیده شده 
است که با احتساب سهم استقراض شده از صندوق توسعه ملی، این سهم به ۴۴ 
درصد و مجموعاً به حدود ۱,۰۵۰ هزار میلیارد تومان می رسد، اما اگر لایحه بودجه 
مانند قوانین بودجه سالیان اخیر استاندارد شود، سهم درآمدهای نفتی دولت از 

بودجه عمومی معادل ۱۵ درصد خواهد بود که این رقم در سال گذشته ۲۳ درصد 
بوده است. این گزارش خاطرنشان می کند: با توجه به میزان تولید فعلی نفت 
خام، برآورد هدف تولید ۳۷۵۰ هزار بشکه نفت خام محل تردید است و متعاقب 
آن تحقق صادرات نفت خام و میعانات گازی در نظر گرفته شده مجموعاً به میزان 
۱۸۵۰ هزار بشکه در روز که ســهم دولت ۱۲۵۰ هزار بشکه در روز است نیز دور از 

انتظار خواهد بود.
این گــزارش ادامه می دهــد: علاوه بر وضعیت تولید نفت کشــور، با بررســی 
پیش بینی ها از بازار نفت برای ســال آتی، احتمال کاهش میزان صادرات نفت 
ایران نیز وجود دارد. پیش بینی می شود ســناریوهای کمینه، بیشینه و قیمت 
محتمل نفت صادراتی ایران برای سال بعد به ترتیب برابر ۵۳، ۷۵ و ۶۳ دلار در 
هر بشکه باشد و میزان صادرات کمتر از حجم در نظر گرفته شده در لایحه بودجه 
باشــد. این گزارش مطرح می کند: در ســناریوی محتمل درآمدهای دولت از 
صادرات نفت خام، میعانات گازی و خالص صادرات گاز طبیعی )با قیمت هر 
بشکه نفت معادل ۶۳ دلار مطابق لایحه بودجه و میزان صادرات ۱.۱ میلیون بشکه 
در روز و صادرات گاز مطابق فرضیات لایحه بودجــه( معادل ۴۵۹ هزار میلیارد 
تومان تخمین زده می شود و در سناریوهای کمینه و بیشینه این رقم به ترتیب 

برابر ۳۷۰ و ۶۹۶ هزار میلیارد تومان خواهد بود.
در این گزارش آمده اســت: باوجود اینکه افزایش یکپارچگی و جامعیت سند 
بودجه با تجمیع اعتبارات هدفمندی از نقاط قوت لایحه بودجه محسوب می شود 
و در آن به بخش قابل توجهی از تکالیف برنامه هفتم کــه بر ارقام کلان بودجه 
تأثیرگذار است توجه شده است، اما تکالیف برنامه هفتم جهت رفع ناترازی رو به 

گسترش انرژی به طور کامل پوشش داده نشده است.
این گزارش توضیح می دهد: از جمله این موارد عدم تخصیص منابع / مصارف 
و ردیف درآمدی / هزینه ای برای حســاب بهینه سازی مصرف انرژی به عنوان 
یکی از بازوهای اصلی بازار بهینه سازی مصرف انرژی جهت پیشبرد طرح های 
بهینه سازی در کشور است، همچنین جهت رفع ناترازی انرژی از سمت افزایش 
تولید، در برنامه هفتم پیشرفت حساب سرمایه گذاری نفت و گاز به منظور تأمین 
مالی این طرح ها ایجاد شده اســت، اما در لایحه ارائه شــده نه تنها به منابع / 
مصارف و ردیف درآمدی / هزینه ای برای این حساب پرداخته نشده است، بلکه 
از متن لایحه چنین برداشتی نیز قابل انجام است که منابع این حساب صرفاً از 
محل افزایش تولید بیش از ۳۷۵۰ هزار بشکه در روز نفت خام و صادرات بیش 

از ۱۶ میلیارد مترمکعب گاز طبیعی خواهد بود.
این گزارش ابراز می کند: نبــود لحاظ ردیف اعتبارات در نظر گرفته شــده برای 
دو طرح بزرگ ذخیره ســازی گاز طبیعــی و میترینگ مطرح شــده در برنامه 
هفتم نیز از نقاط ضعف لایحه از منظر بخش انرژی اســت که شامل این موارد 
می شود؛ عدم تخصیص منابع، مصارف و ردیف درآمدی، هزینه ای برای حساب 
بهینه ســازی مصرف انرژی، عدم تخصیص منابع، مصــارف و ردیف درآمدی، 
هزینه ای برای حساب ســرمایه گذاری نفت و گاز، عدم توجه به مردمی سازی 
بهینه سازی مصرف انرژی با صدور گواهی صرفه جویی، عدم تعیین منابع لازم 
برای پروژه های مشخص شده در برنامه هفتم از جمله ذخیره سازی و سامانه 
جامع مدیریت هوشمند انرژی، تعیین ســهم علی الحساب ۱۴.۵ درصد برای 
شرکت ملی نفت و گاز و عدم اشاره به ماده )۱۵( قانون برنامه هفتم مبنی بر نحوه 

سهم بری این شرکت ها از فروش نفت و گاز.

تکمیل طرح کلکتور آبرسانی جنوب ناژوان اصفهان

گزارش مرکز پژوهش ها از دلیل قطع برق 

 گاز و گازوئیل نداریم
۲۴ راهبر شغلی در طرح های اشتغال مددجویان تحت حمایت کمیته امداد 

اصفهان در زمینه فرش دستباف فعال هستند.
معاون اشــتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان 
گفت: خانواده های فعال در این عرصه با آموزش راهبران پیشرفت های خوبی 
داشته اند و با دریافت مواد اولیه مرغوب و نظارت راهبران، تولیدات مطلوبی 

داشتند که برای فروش آن کمتر دغدغه مندی دارند.
احمد رضایی به اجرای بافت ۳۹۶ تخته فرش به همت مددجویان اشاره کرد 
و افزود: بیشــتر بافندگان فرش دستباف را زنان سرپرســت خانوار تشکیل 
می دهند که از نظر تأمین مواد اولیه، نظارت بر تولید فرش، برگزاری کلاس های 

آموزشی دوره ای مورد حمایت قرار می گیرند.
وی با تأکید براینکه در راستای توســعه صنعت فرش با فراهم کردن اشتغال 
پایدار برای مددجویان، این نهاد از بافندگان فرش دستباف با خرید تضمینی 
محصول حمایت می کند، افزود: کمیته امداد با شناســایی نقشه های جدید 

مورد نیاز بازار، نظــارت بر اجرای طرح های قالی بافــی مددجویان و فروش 
فرش های تولیدی آنها در خارج از استان با قیمت بالاتر، تلاش کرده بیشترین 

سود را نصیب مددجویان بافنده تحت حمایت کند.

استان اصفهان رتبه چهارم تولید کیفی انار را در کشور دارد.
مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان گفت: در فصل پاییز 

۹۰ هزار تن انار از ۷۳۰۰ هکتار باغ های استان برداشت می شود.
احمدرضا رئیس زاده با بیان اینکه اصفهان پس از استان های فارس، مرکزی 
و خراسان رضوی رتبه چهارم تولید انار کشور را دارد، افزود: ۲ رقم شاخص انار 
ملس ودانه سیاه شهرضا و نادری بادرود از ارقام مهم انار استان اصفهان است.

مدیر امور باغبانی ســازمان جهاد کشاورزی اســتان اصفهان گفت:شهر های 
شــهرضا، کاشــان، اردســتان، بادرود و نطنز، نجف آباد از جمله شــهر های 

تولیدکننده انار در استان اصفهان هستند.

توسعه صنعت فرش، با اشتغال پایدار برای مددجویان بافنده

اصفهان از برترین های تولید انار درکشور
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 توضیحاتی درباره بیمه راهنمایان
معاون نظارت و ارزیابی گردشگری وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی، در گفت وگو با »ایسنا« درباره 
آخرین وضعیت بیمــه راهنمایان گردشــگری به مبنای 
قانونی آن اشاره کرد و افزود: اعطای بیمه با پیگیری های 
انجام شده در سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به تصویب مجلس 
شورای اســامی رســید ولی برغم اینکه در لایحه بودجه 
سال های بعد در لایحه بودجه پیش بینی نشد، با پیگیری 
مستمر وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
و جامعه انجمن های حرفه ای راهنمایان گردشگری ایران، 
موافقت سازمان برنامه بودجه دریافت و مقرر شد با ملحوظ 
قرار دادن بار مالی ناشــی از بیمه راهنمایان گردشــگری 
در زمره بدهی دولت به ســازمان تأمین اجتماعی، تعداد 
۲۰۰۰ نفر از راهنمایان گردشگری با اعمال ۲۰ درصد حداقل 
دســتمزد در پرداخت حق بیمه از کمــک دولت بهره مند 
شوند. اســماعیل برات اضافه کرد: با توجه به اینکه تعداد 
راهنمایان گردشــگری دارای مجوز فعالیــت از وزارتخانه 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بیش از ۱۳۰۰۰ 
نفر است، شاخص هایی با همکاری و همفکری تشکل های 
راهنمایان گردشگری، احصا و به ادارات کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی اســتان ها اباغ تا بر اساس 
معیارها، اولویت ها و شــاخص های مصوب و با همکاری 
تشکل های حرفه ای ذی ربط، راهنمایان گردشگری واجد 
شرایط معرفی شوند. وی یادآور شد: البته با توجه به اینکه 
به دلایل مختلف نظیر بازنشستگی، مهاجرت، تغییر شغل، 
انصراف و... فهرست مشمولان دچار تغییر می شود، بررسی 
و پالایش فهرســت راهنمایان اجتناب ناپذیر است که این 
موضوع با بهره گیری از ظرفیت تشــکل های حرفه ای به 
صورت مستمر انجام می شــود. برات درباره فرایند اجرای 
بیمه راهنمایان گردشگری توضیح داد: بر اساس مقررات 
سازمان تأمین اجتماعی و همچنین توافقنامه منعقد شده 
مابین دو دستگاه، متقاضیان مشــمول برای بهره مندی 
نیازمنــد ارائه معرفی نامــه و مراجعه به ســازمان تأمین 
اجتماعی هستند و از آنجا که بر اساس قوانین و مقررات، 
امور تصــدی و اجرایی به تشــکل های حرفــه ای واگذار 
شده است، مشــمولان باید به انجمن حرفه ای راهنمایان 
گردشگری اســتان محل اقامت خود مراجعه و نسبت به 
دریافت معرفی نامه اقدام کرده و امــور بیمه ای خود را از 

طریق روال اداری سازمان تأمین اجتماعی پیگیری کنند.

    گردشگری و میراث4

 مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان خبرداد

»تالارتیموری«اصفهانمرمتاضطراریمیشود

مدیرعامل ســازمان نوسازی و بهســازی شــهر اصفهان گفت: »تالار 
تیموری« با آسیب های فراوانی همچون نم زدگی، نشست پی و حرکت 
دیوارها مواجه شده است به همین دلیل عملیات مرمت اضطراری آن از 

هفته آینده آغاز می شود.
به گزارش »ایرنا«، محمدعلی ایزدخواستی افزود: انجام نشدن عملیات 
مرمت و متروکه بودن تالار تیموری در سال های اخیر، این بنای تاریخی 
را دچار فرســایش کرده و از این رو عملیات مرمت اضطراری این بنای 

ارزشمند در دستور کار است.
وی با بیان اینکه مطالعات آسیب شناســی این بنای تاریخی در حال 
اجراســت، گفت: بودجه ۱۵۰ میلیارد ریالی برای عملیات مرمت آن در 
سال جاری در نظر گرفته  شده است و پیش بینی می شود ۲۵۰ میلیارد 
ریال دیگر در بودجه سال آینده برای تکمیل مرمت این اثر در نظر گرفته 

شود.
مسئول بافت تاریخی شهر اصفهان اظهار کرد: عملیات مرمت و احیای 
تالار تیموری همچون ســایر پروژه های مرمت و احیا توســط سازمان 
نوسازی و بهسازی شــهر اصفهان به گونه ای خواهد بود که بر ساختار و 
هویت تاریخی بنا لطمه ای وارد نشود و مکان ارزشمند تاریخی دیگر شهر 

در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
ایزدخواستی یادآور شــد: این بنای باعظمت در دوره تیموری کارکردی 

اداری یا تفرجی داشته اســت اما در دوره صفویه این مکان به استقرار 
دفاتر دیوانی اختصاص پیــدا کرد و میدان چهار حــوض در مقابل آن 
ساخته شــد که از طریق بازار مســگران به میدان نقش  جهان متصل 
می شود. وی افزود: این بنای تاریخی در دوران پهلوی در اختیار ارتش 
بود و سپس به تملک شــهرداری اصفهان درآمد اما در دهه ۶۰ از طرف 

شهردار وقت اصفهان در اختیار یکی از استادان دانشگاه قرار گرفت.
مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان ادامه داد: محمد 
علی جعفریان متخصص زمین شناســی و فســیل شناسی در اسفند 
۱۳۶۷ موزه تاریــخ طبیعی اصفهان را در محل تالار تیموری تأســیس 
کرد که پس از فوت وی این بنا به  مرور متروکه و به فرسودگی های آن 

افزوده شد.
ایزدخواســتی گفت: تــالار تیمــوری در مجموعــه دولت خانه صفویه 

واقع شده و قدیمی ترین بنای تاریخی واقع در این مجموعه است.
به گزارش »ایرنا«، بنای تاریخی »تالار تیموری« متعلق به دوره تیمور 
گورکانی و در خیابان استانداری اصفهان واقع شده و از سال ۹۶ تاکنون و 

پس از تعطیلی موزه تاریخ طبیعی، درهای آن بسته شده است.
کارشناسان میراث فرهنگی معتقدند باید ضمن مرمت و حفاظت این 
اثر تاریخی، کاربری مناســب و همخوان برای آن در نظر گرفته و بنای 

آن حفظ شود.

 امسال چند نفر به مصر سفر می کنند؟
شریف فتحی، وزیر گردشــگری و آثار باســتانی مصر پیش بینی کرد که تعداد گردشگران ورودی 
به مصر تا پایان سال جاری به ۱۵.۳ میلیون نفر برســد که نسبت به سال گذشته ۵ درصد افزایش 

داشته است.
به گزارش »ایسنا«، اظهارات وزیر گردشگری مصر در جریان سفرش به پایتخت بریتانیا، لندن، برای 
شرکت در چهل و سومین دوره نمایشگاه بین المللی گردشگری )WTM London ۲۰۲۴( بیان شد. 
او طی این سفر با مدیر کل اتاق بازرگانی مصر و بریتانیا و چند تن از نمایندگان این اتاق دیدارهایی 
داشت تا درباره راه های همکاری مشترک برای جذب بیشتر سرمایه گذاری های گردشگری به مصر 

و ترویج بیشتر مقصد گردشگری مصر بحث کنند.
به گزارش ایجپت تودی، این دیدارها به بررسی فرصت های سرمایه گذاری در حوزه گردشگری در 
مصر، به ویژه در بخش هتلداری، و همچنین مشوق هایی که دولت مصر برای جذب سرمایه گذاری 
بیشتر ارائه می دهد، اختصاص داشــت. عاوه بر این، امکان برگزاری یک وبینار بین اعضای اتاق 
و وزارت و تعدادی از ســرمایه گذاران با نمایندگان بخش خصوصی گردشــگری در مصر، از جمله 
مقامات شرکت های گردشگری و تسهیات هتلداری، برای بحث و تقویت همکاری به منظور جذب 
بیشتر سرمایه گذاری در بخش گردشگری مورد بررســی قرار گرفت. مصر نیز در سال ۲۰۲۳ رکورد 
۱۴.۹ میلیون گردشگر را ثبت کرد. گردشگری یکی از منابع اصلی تأمین ارز خارجی برای این کشور 
است که حدود ۱۲ درصد در تولید ناخالص داخلی سهیم است و برای حدود سه میلیون نفر شغل 
ایجاد می کند. این کشور در سال های اخیر از چندین یافته باستان شناسی رونمایی کرده است که 
نقش بسیار مؤثری در احیای صنعت مهم گردشگری این کشــور داشته اند،  این درحالی است که 
این کشور سال ها تحت تأثیر ناآرامی های سیاسی قرار گرفته بود و با همه گیری ویروس کرونا نیز 

آسیب بیشتری دید. 
یکی از برنامه های دولت مصر برای جذب گردشگرِ بیشتر به این کشور،  افتتاح »موزه بزرگ مصر« 
 است که در نزدیکی اهرام جیزه ساخته شده که به تازگی بخشی از آن به روی بازدیدکنندگان باز شده 
است. مصر برنامه دارد تا سال ۲۰۲۸ میادی سالانه پذیرای ۳۰ میلیون گردشگر باشد. این کشور 
بیش از ۱۰۰ میلیون نفر جمعیت دارد و صنعت گردشگری آن ۱۰ درصد از تولیدات ناخالص داخلی و 

حدود دو میلیون شغل را شامل می شود.

محدودیت های تازه برای دیدن یک شهر باستانی
مقامات ایتالیا برای مقابله با هجوم بیش از حد گردشــگران، شمار بازدیدکنندگان از شهر باستانی 

»پمپئی« را محدود می کنند.
به گزارش »ایسنا«، مقامات ایتالیا اعام کردند که پمپئی در تاش برای مقابله با حضور بیش از حد 
گردشگران و حفاظت از »پمپئی«، که در فهرســت میراث جهانی قرار دارد، تعداد بازدیدکنندگان از 
این مکان را به ۲۰ هزار نفر در روز محدود می کند و از هفته آینده بلیت های جدید را معرفی می کند. 
»گاردین« نوشت،  تابستان امسال، در آماری بی سابقه ۴ میلیون نفر از ویرانه های این شهر باستانی 
رومی که پس از فوران آتشفشان وزوو در سال ۷۹ میادی زیر خاکستر و سنگ مدفون شد، بازدید 
کردند. باستان شناسان از زمانی که کاوش در »پمپئی« از چند صد سال گذشته در این شهر آغاز شده 
است،  اطاعات زیادی درباره مردم این شهر رومی کســب کرده اند. از جمله این اطاعات می توان 
اشاره کرد که ساکنان »پمپئی« نســبتاً ثروتمند بودند. بر اساس بقایایی که در جریان کاوش های 
پیشین کشف شده است می توان نتیجه گرفت که مردم این شهر برای هنر و معماری اهمیت قائل 
بودند. مدیر پارک باستان شناســی »پمپئی« اعام کرد، اکنون شــمار روزانه بازدیدکنندگان از این 
مکان به ۱۵,۰۰۰ تا ۲۰,۰۰۰ نفر رسیده است و با محدودیتی که اعمال خواهد شد از بالا رفتن این آمار 
جلوگیری خواهد شد. بلیت ها از ۱۵ نوامبر شخصی سازی می شوند و اسامی کامل بازدیدکنندگان 
را شامل می شــود و حداکثر به ۲۰ هزار نفر هر روز ارائه خواهد شد که در تابســتان بازه های زمانی 

مشخصی نیز برای آن ها در نظر گرفته می شود.

اخبار
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مفاد آراء
8/231 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر آراء شــماره 1409 و 1410  مورخ 1403/5/1 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
 ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضيان، مالکيت آقای نعمت اله امير 
حاجی لو به شناسنامه شماره 1318  کدملی 5759392603 صادره فريدن فرزند نوروز علی 
در سه دانگ  مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان مسکونی- تجاری به مساحت 101/79 
متر مربع مفروزی از  پلاک شــماره 131 فرعی از 4483   اصلی واقع در اصفهان بخش 5 
حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان  و مالکيت آقای حجت اله امير حاجيلو  به شناسنامه شماره 
402 کدملی 1288907370 صادره اصفهان فرزند نوروزعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
يکباب ساختمان مسکونی- تجاری به مساحت 101/79 متر مربع مفروزی از پلاک شماره 
 131 فرعی از 4483 اصلــی واقع در اصفهان  بخش 5 حوزه ثبــت ملک جنوب اصفهان 
مع الواســطه و به موجب بيع نامه عادی از طرف آقای علی مقدس )مالک رســمی(  به 

متقاضيان فوق الذکر واگذار گرديده است.  
لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ 
انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/22                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/07
م الف: 1824601  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
8/232 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر رای شماره 2516 مورخ 1403/7/28 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب 
اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضی، مالکيت آقای ســياوش رئيس پور به 
شناسنامه شماره 449  کدملی 4689051364 صادره فرزند بارانی در ششدانگ يکباب خانه 
مسکونی به مساحت 126/75 متر مربع پلاک شــماره 2  فرعی از 4485   اصلی واقع در 
اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکيت رســمی مشاعی اوليه 

مفروز ثبتی گرديده است.  
لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ 
انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم 
نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/22                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/07
م الف: 1824540  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
8/233 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر رای شــماره 2609 مورخ 1403/8/5 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب 
اصفهان تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضــی، مالکيت خانم پروانــه مير کاظمی به 
شناسنامه شــماره 1089  کدملی 1816948063 صادره آبادان فرزند حسين در ششدانگ 
يکباب خانه به مســاحت 62/94 متر مربع پلاک شــماره 3079   اصلی واقع در اصفهان 

بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکيت رســمی مشــاعی اوليه مفروز 
ثبتی گرديده است.  

لذا به منظور اطــلاع عمومی مراتب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آ گهی می شــود در 
 صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/22                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/07
م الف: 1824947  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
8/234 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر رای شماره 2556 و 2555 مورخ 1403/7/30 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضيان، مالکيت آقای حميد صابر 
عليخان شيرازی به شناسنامه شماره 1245  کدملی 1290958564 صادره اصفهان فرزند 
غلامحسين در سه دانگ مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان مسکونی  به مساحت 59/25 
متر مربع مفروزی از  پلاک شــماره 131 فرعی از 4483  اصلی واقع در اصفهان بخش 5 
حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان و مالکيت آقای سعيد صابر عليخان شيرازی به شناسنامه 
شماره 25737 کدملی 1282725122 صادره اصفهان فرزند غلامحسين در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ يکباب ساختمان مسکونی به مســاحت 59/25 متر مربع مفروزی از پلاک 
شماره 131 فرعی از 4483 اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان 
مع الواسطه و به موجب بيع نامه از طرف آقای قديرعلی ايزدی دستجردی )مالک رسمی(  

به متقاضيان فوق الذکر واگذار گرديده است.  
لذا به منظور اطــلاع عمومی مراتب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آ گهی می شــود در 
 صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/22                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/07
م الف: 1824613  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
8/235 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابر آراء شــماره  2136 و 2137 مورخ 1403/7/2 هيات اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضيــان، مالکيت خانم عزت صيادی به 
شناسنامه شــماره 20009  کدملی 1282671766 صادره اصفهان فرزند محمد علی در سه 
دانگ مشاع از  ششدانگ يکباب خانه  به مســاحت 151/38 متر مربع مفروزی از  پلاک 
شماره 4786  اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان و مالکيت 
آقای حسين بذرافشان به شناسنامه شماره 351 کدملی 1817379984 صادره آبادان فرزند 
حاجی در سه دانگ مشاع از ششدانگ يکباب خانه به مساحت 151/38 متر مربع مفروزی 
 از پلاک شــماره 4786  اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان 
مع الواســطه و به موجب بيع نامه عادی از طرف حســينعلی دهقان )مالک رسمی(  به 

متقاضيان فوق الذکر واگذار گرديده است.  
لذا به منظور اطــلاع عمومی مراتب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آ گهی می شــود در 
 صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 

می توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/22                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/07
م الف: 1824999  مهدي شبان رئيس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

مفاد آراء
8/236 آگهي موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده اســت. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. 
بديهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند 

مالکيت صادرخواهد شد. 
1- راي شماره 140360302253000360 مورخ 1403/07/12 آقای کرمعلی صادقيان 
خشوئی فرزند محمد حسن نسبت به ششدانگ يکبابخانه  به مساحت 282/29  متر مربع 
قسمتی از پلاک 262-  اصلی  واقع در خشــوئيه بخش 9 ثبت اصفهان خريداری شده با 

واسطه از مالک رسمی کريم صادقيان خشوئی
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/07

م الف: 1824158 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
تحدید حدود اختصاصی

8/237 شــماره: 140385602210006343-1403/08/19 نظر بــه اينکه به موجب 
رای شماره 140360302210002167 مورخ 1403/05/03 هيات قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی ششدانگ يک قطعه زمين کشاورزی 
با کاربری کشاورزی بمســاحت 668/83 متر مربع پلاک ثبتی شماره 573 فرعی مفروز 
و مجزی شــده از 136 اصلی واقع در بخش 20 ثبت اصفهان در مالکيت آقای حسن آقا 
کوچک ورزنه فرزند جلال به کدملی 1284287211 مستقر گرديد و لحاظ اينکه پرونده 
ثبتی مربوط به پلاک اوليه فاقد سابقه تحديد حدود می باشد  لذا به استناد تبصره ذيل ماده 
13 قانون فوق الذکر و طبق تقاضای مالک تحديد حدود ملک مرقوم در روز پنجشــنبه 
مورخه 1403/09/22 ساعت 9 صبح در محل شــروع و به عمل خواهد آمد و به موجب 
اين آگهی به کليه مالکين و مجاورين اعلام می گردد تا در روز و ســاعت مقرر در محل 
حضور يابند و اعتراضات مالکين و مجاورين مطابق مــاده 20 قانون ثبت از تاريخ تنظيم 
 صورت مجلس تحديد حدود و فقط تا )30( روز پذيرفته خواهد شد و معترض طبق ماده 86 
آئين نامه قانون ثبت بايد از تاريخ تسليم اعتراض به اين اداره، ظرف يک ماه دادخواست 
خود را به مرجع ذيصلاح قضائی تســليم و گواهی تقديم دادخواست را اخذ و به اين واحد 
ثبتی ارائه نمايد، در غير اين صورت متقاضی ثبت يا نماينده قانونی وی می تواند به دادگاه 
مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقديم دادخواســت را دريافت و به اداره ثبت تسليم نمايد 
 و اداره ثبت بدون توجه به اعتــراض عمليات ثبتی را با رعايت مقــررات ادامه می دهد. 
تاريخ انتشار: 1403/08/22 م الف: 1824481 حميدرضا  خسروي مدير واحد ثبتي 

حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/238 شــماره نامه: 140385602024008730- 1403/08/19  نظر به اينکه ســند 
مالکيت ششدانگ پلاک ثبتی شماره 27 فرعی از 4803 اصلی واقع در بخش پنج  اصفهان 
ذيل ثبت 23188 در صفحه 420  دفتر املاک جلد 185  به نام آقای علی زهتابچی تحت 

شماره چاپی 674739  ثبت و صادر و تســليم گرديده است سپس مع الاواسطه طی سند 
انتقال 34382 مورخ 1349/01/30 دفترخانه اسناد رسمی 65 اصفهان سه دانگ مشاع از 
ششدانگ به آقای مهران حاجی رسوليها انتقال سپس نامبرده با ارائه درخواست کتبی به 
شــماره وارده 6015  مورخ 1403/07/19 به انضمام دو برگ استشهاديه محلی که امضا 
شهود آن ذيل شــماره 74477 و رمز تصديق 265064  مورخ 1403/07/18 به گواهی 
دفترخانه 55 اصفهان رسيده است مدعی است که سند مالکيت آن به علت جابجايی مفقود 
گرديده است و درخواست صدور المثنای سند مالکيت ملک فوق را نموده است  لذا مراتب  
 به اســتناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی 
می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکيت 
نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن 
ارائه اصل ســند مالکيت يا ســند معامله به اين اداره تسليم و رســيد اخذ نمايد تا مراتب 
صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف 
مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت اعتراض اصل ســند مالکيت يا سند معامله ارائه 
 نشود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1825006 

شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/239 شــماره نامه: 140385602026011046- 1403/08/19 چون آقای حســين 
آقاجانی فرزند علی به کدملی 5110384568 يکی از وراث مرحوم عزت سليمی افجانی 
به موجب گواهی حصر وراثــت 140309390008567926 مورخ 1403/07/05 قاضی 
شورای حل اختلاف شعبه 54 حقوقی )حصر وراثت( شورای حل اختلاف اصفهان و گواهی 
مالياتی 6875466 مورخ 1401/10/26 اداره امور مالياتی 201000 اصفهان مدعی مفقود 
شــدن ســند مالکيت عرصه و اعيان پلاک ثبتی 6422 فرعی از 14039 اصلی بخش 5 
اصفهان با مشخصات مالکيت: مالکيت عزت / سليمی فرزند اکبر شماره شناسنامه 6 تاريخ 
تولد- دارای شماره ملی- عنوان مالک شش دانگ عرصه و اعيان با شماره مستند مالکيت 
9227 تاريخ 1383/06/31 با شــماره چاپی 383572 سری الف سال 82 در صفحه 162 
دفتر 201 ثبت گرديده است ميباشد اکنون نامبرده اظهار داشته که سند مالکيت مرقوم در 
اثر جابجايی مفقود شده لذا به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون 
ثبت مراتب در يک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک 
 مرقوم يا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز

 اعتراض خــود را کتبا ضمن ارائــه اصل ســند مالکيت يا ســند معامله به ايــن اداره 
تســليم و رســيد اخذ نمائيد تا مراتب صــورت مجلس و اصل ســند مالکيــت  به ارائه 
کننده ســند مســترد گردد بديهی اســت اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرســيد يا در 
صورت اعتراض اصل ســند مالکيت يا ســند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند 
مالکيــت المثنــی طبق مقــررات خواهــد شــد. همچنين بموجب دســتور شــماره 
140109990013938894 مورخ 1401/05/01  صادره از شــعبه 20 حقوقی شــورای 
حل اختلاف اصفهان )مجتمع شــهيد حججی( بازداشت می باشــد و آن شعبه  طی نامه 
140309990030569211 مــورخ 1403/08/01 اعــلام نموده صدور ســند مالکيت 
 المثنی با حفظ حقوق بازداشــتی به نــام متوفی بلامانع اســت. م الف: 1824714 

حسين زمانی علويجه سرپرست واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان  
تحدید حدود اختصاصي

8/240 شماره نامه: 140385602033003117- 1403/07/17 چون تمامي ششدانگ 
قطعات زمين مزروعی و مشــجر معروف ســوران  پلاک ثبتي 1803 فرعي از 1- اصلي 
 واقع در روستای اوره  جزء بخش 9 نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتي به نام سيد ابراهيم 
يحيی زاده طباطبايی و غيره فرزند ســيد صادق در جريان ثبت ميباشد و عمليات تحديد 
حدود قانوني آن به عمل نيامده است. اينک بنا به دستور قسمت اخير ماده 15 قانون ثبت 
و طبق تقاضاي نامبرده تحديد حدود پلاک مرقوم در روز يک شنبه مورخ 1403/10/09  
ساعت 10 در محل شروع و به عمل خواهد آمد لذا به موجب اين آگهي به کليه مجاورين 
اخطار مي گردد که در روز و ســاعت مقرر در اين آگهي در محل حضور يابند و اعتراضات 
مالکين يا مجاورين مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاريــخ تنظيم صورتمجلس تحديدي 
 تا ســی روز پذيرفته خواهد شــد.تاريخ انتشــار:1403/08/22  م الف: 1823742 

رحمت اله شاهدي مدير واحد ثبتي حوزه ثبت ملک نطنز



معاونشورایعالیاستانها:

جلوگیری از تبعیض وظیفه اصلی شوراهای عالی استان ها، 
شهرستان و بخش است

معاونشورایعالیاستانهاگفت:قانوناساسی،وظیفهاصلیشوراهایعالیاستانها،شهرستان
 وبخشراجلوگیریازتبعیضمعرفیمیکند.اســماعیلزیارتیدرمجموعهکارگاههایآموزشــیـ
تخصصیشوراهایاسلامیشهرستان،شهروبخشهایاستانکهدرتالارشهرونداصفهانبرپاشد،
ضمنتأکیدبرضرورتتداومآموزشهرنهادمدیریتیتوضیحداد:منافعمردمتنهابانیتخیرمحقق
نمیشودومجهزشدنبهحداقلدانشهایاولیهضروریاست.ازمعدودپستهایکشوریکهنائلان
بهآنسوگندیادمیکنندحافظمنافعمردمباشند،عضویتدرشوراهایاسلامیاست.ویبابیاناینکه
دردنیایامروزآموزشتکنولوژیبهمثابهنهضتسوادآموزیجدیدیدرعرصهرسانهوتوسعهپایدار
است،ادامهداد:مسئولانومتولیانتوسعهیکشهرویاروستاهرگزنبایدنسبتبهآموزشبیتفاوت
باشند.معاونشورایعالیاستانهاافزود:قانوناساســی،وظیفهاصلیشوراهایعالیاستانها،
شهرستانوبخشراجلوگیریازتبعیضمعرفیمیکند.جلوگیریازتبعیضتنهاباآگاهیاعضایشورا
ازشیوهتوزیعاعتباراتدرکشورانجاممیشودتادرصورتتبعیضمطالبهگریوپیگیریلازمانجام
شود.زیارتیبابیاناینکهشناختمنابعاعتباریبرایشوراهالازماست،خاطرنشانکرد:درآییننامه
مالی۷ردیفمالیبرایشــهرداریهاودهیاریهاوجوددارد.یکیازآنهاکمکهایدولتازوجوه
متمرکزاستکهحجمعمدهاعتباراتدراختیارشهرداریودهیاریراتأمینمیکند.ویبابیاناینکه
۱۰منبعدرآمدیبرایشــهرداریهاودهیاریهادرقانونمالیاتبرارزشافزودهوجوددارد،توضیح
داد:مهمترینمنبعدرآمدیازبین۱۰منبع،عوارضکالاوخدماتاستکهتقریبا۷۰ًدرصدازاعتبارات
مالیاتبرارزشافزودهراشاملمیشود.زیارتیگفت:ازآنجاکهتوزیعاعتباربراساسجمعیتاتفاق
میافتدوسرشماریهر۱۰سالیکباراســت،دقیقترینمرکزبرایتشخیصدقیقترجمعیتهر
منطقه،مراکزبهداشتیدرمانیدرنظرگرفتهشدهاست.ایناصلدراصلاحیهقانونشوراهامطرحودر

کمیسیونشوراهاتصویبشد.

درحمایتازکارآفریناندرمناطقکمبرخورداراصفهان

اعطای تسهیلات بنیاد برکت به ۴۰۰ طرح اشتغال زایی
۴۰۰طرحاشتغالزاییدرمناطقکمبرخورداراستاناصفهان۵۰میلیاردتومانتسهیلاتدریافتکردند.
بهگزارشخبرگزاریصداوسیما،مجریطرحاشــتغالبنیادبرکتستاداجراییفرمانامام)ره(در
استاناصفهانگفت:طرحاختصاصاعطایاعتبارکمبهرهبهمتقاضیانراهاندازیمشاغلخانگیوکار
آفرینیدرمناطقکمبرخوداراصفهانازدوسالقبلآغازشدهاست.احمدرجاییبهاعطای۵۰میلیارد
تومانتسهیلاتبهمتقاضیاندراینمدتاشارهکردوافزود:تاکنون۴۰۰متقاضیدردومرحلهبین۱۵۰
تا۵۰۰میلیونتومانتسهیلاتدریافتکردهاندو۲۵۰متقاضیدیگرهمدرنوبتدریافتهستند.ویبا
اشارهبهارائهتسهیلاتبهکارآفریناندر۵منطقهمحرومشناختهشدهاستان،گفت:باتأمین۲۰میلیارد

تومانتاپایانامسال،تسهیلاتاینمتقاضیانپرداختخواهدشد.

ابتلای بیش از 13 درصد افراد بالای ۲۵ سال در استان به دیابت
بیشاز۱3درصدافرادبالای۲۵سالدراستاناصفهانبهدیابتمبتلاهستند.مسئولبرنامهپیشگیری
وکنترلدیابتوفشارخونمرکزبهداشتاســتاناصفهانگفت:۱8/۵درصدافرادبالای۲۵سالدر
استاناصفهانپیشدیابتدارند،درحالیکهاینمیزاندرکشور۲۴درصداست.رامشحسینخانی
بااشارهبهاینکهپیشدیابتیعنیمیزانقندخونازحالتطبیعیونرمالبیشترمیشود،ادامهداد:
اگرپیشدیابتبهدرستیکنترلودرماننشودبهبیماریدیابتنوع۲تبدیلخواهدشد.ویگفت:
علتبیشاز3۰هزارمرگومیرسالانهدرکشوربیماریدیابتاست.۱۹تا۲۵آبانبهعنوانهفتهملی

دیابتنامگذاریشدهاست.

پاییزوزمستانباوجودهمهزیباییهاییکهداردموعدبه
شــمارهافتادندوبارهنفسهاوتنگآمــدنریههادر
اصفهاناست؛اینروزهاسخنازتوقفمازوتسوزیدرنیروگاههابهمیان
آمدهامامــردمودغدغهمندانتأکیــدوباوردارندکــهنفساصفهانبه
کهنرودشیعنیزایندهرودبنداستوچارهاندیشیهاییازایندست،
نبایدمطالبهدیریناهالیاصفهانبرایاحیایاینرودخانهرابهحاشیه
براند.بهگزارش»ایرنا«،آلودگیهواقابیپرتکراردرگذرفصلهاازنصف
جهاناست؛درروزهایداغتابستان،گردوغبارکاماهالیایندیارراتلخ
میکندودرفصلســرما،پدیدههاییمانندوارونگیدما،ســرزندگیو

طراوتاصفهانرانشانهمیرود.
طبقآمارواطلاعاتموجود،اصفهانیکیازآلودهترینکلانشهرهایایران
استوکمترینتعدادروزهایپاکوهمچنینمیزانبارشسالانهرادر

مقایسهباسایرکلانشهرهادارد.
بهگفتهکارشناسان،منشأبخشیازآلودگیهوادرنیمهدومسالمربوط
بهافزایشمصرفگازتوسطمشترکانخانگیاست؛ناترازیگازدرشرایط
برودتهوادرفصولپاییزوزمســتان،بناچارمصرفمازوترادرچرخه
ســوختنیروگاههاقرارمیدادوشــرایطآلودگیهوایمناطقیمانند
اصفهانراسختترمیکرد.نیروگاهشهیدمحمدمنتظریاصفهانیکیاز
واحدهایصنعتیبزرگاستکهدربرخیسالهابهدلیلناترازیگازناچار
بهمازوتسوزیشد؛ایننیروگاهحدود۵۰درصدازانرژیبرقموردنیاز

استانو3.3درصدبرقشبکهسراسریکشورراتأمینمیکند.
درنیروگاهشهیدمنتظریاصفهانازسال۱3۹3تا۱۴۰۰مازوتسوزانده
نشــداماباتوجهبهبرودتهواوناترازیگاز،درسال۱۴۰۰بهمدتیکو
نیمماه،درسال۱۴۰۱بهمدت۲ماهودرسال۱۴۰۲نیزبهمدتمحدودی

دراسفندازسوختجایگزین)مازوت(استفادهشد.
باپیگیریدولتچهاردهم،استفادهازســوختمازوتدرروزهایسرد
امســالدرنیروگاههاییماننداصفهانممنوعشد؛بهگفتهمحمدجعفر
قائمپناه،معاوناجراییرئیسجمهور،استفادهازسوختمازوتدرسه
نیروگاهاراک،کرجواصفهانبراساسمصوبههیئتدولتوتأکیدرئیس

جمهوربرایحفظسلامتمردمممنوعشدهاست.
باوجودتلاشوهمتدولتبرایتوقفمازوتسوزیدرنیروگاهها،این
نکتهقابلتوجهاســتکههوایاصفهاندرروزهاییکهمازوتسوزانده
نمیشودنیزآلودهاســتبهطوریکهتابستانامســالاهالیایندیار

بیشترینروزهایناسالمراسپریکردند.
درهمینپیوند،خبرنگارایرنادرگفتوگوباحامدیزدیان،نمایندهمردم

اصفهاندرمجلسشورایاسلامیبهواکاویاینمسئلهپرداخت.

نظر شــما درباره تصمیم دولت برای منع مازوت ســوزی در برخی 
کلانشهرها چیست؟

درتعیینوابلاغسیاســتهادراینزمینه،بایدبینشــهرهاییکهبدون
مازوتسوزیهموارهباآلودگیهوادســتوپنجهنرممیکنندبادیگر
شهرهاتمایزقائلشــد.دربرخیکلانشــهرهاازجملهاصفهانواراکاز
لحاظجغرافیاییوتوپوگرافی،گازهایآلاینــدهدرهوابهطورمعلقباقی
میماند،ازطرفیبدونمازوتســوزینیزوضعیتهوایاینمناطقدر
بیشترروزهاآلودهاســت.بارایزنیهایانجامشدهمقررشددرروزهای
پیشرومازوتســوزیدرنیروگاههایاصفهاننداشــتهباشیم.توقف
مازوتسوزی،مطالبهصریحمردمونمایندگانمجلسبودکهدولتآن
راپذیرفتواستانداراصفهاننیزبرآنتأکیددارد.بافضایهمدلیکهبین
مسئولانمرتبطبااینمسئلهدراستانوجودداردامیدواریمهمهکمک
کنندتاتصمیمدولتمبنیبرمنعمازوتسوزیدرفصولپاییزوزمستان

رعایتشود.

آیا چاره اندیشــی برای کاهش آلودگی هوای اصفهــان تنها به منع 
مازوت سوزی خلاصه می شود؟

دراینرابطهشــرکتهایدانشبنیانونهادهاییمانندسازمانانرژی
اتمیطرحهاییدرباره»گوگردزُدایی«ازمازوتارائهکردهاندکهچنانچه
صنایعبزرگبرایاجرایآنهادراصفهانسرمایهگذاریکنندحتیدرصورت
مازوتسوزیدیگرباآلایندگیآنمواجهنیستیم.میدانیمکهافزایش
ذخایرمازوتازمشکلاتنیروگاههاوپالایشگاههایکشوراستبنابراین
چنانچهاینطرحهامحققشودمیتوانیممازوتمازادپالایشگاههارابدون
نیازبهالزامدرتوسعهخطوطگازازوضعیتآلایندگیخارجکنیم.دراین
زمینهحمایتازشرکتهایدانشبنیاناصفهانبرایرفعنیازهایاستان
درزمینهآلودگیهواضروریاســت.باتوجهبهاینکــهفناوریاینطرح
پیچیدهنیستامکاناجرایآندرکمتراز۲سالدراصفهانوجوددارد.

به این اشــاره کردید که اصفهان حتی در روزهایی که مازوت سوزانده 
نمی شود نیز درگیر بحران آلودگی هواســت، در این رابطه بیشتر توضیح 

دهید. کلاف سردرگم آلودگی هوا به چه ختم می شود؟
بهگفتهکارشناسانوپژوهشگرانبخشمهمیازآلودگیهوایکلانشهر
اصفهانمربوطبهخشکیزایندهرودوتالابگاوخونیاست.سطحتالابو
حتیبسترخشکرودخانهمنشأتولیدگردوغباروریزگردهایسمیاست.
ازطرفیخشکیزایندهرودوتالابگاوخونیاثرجدیبرقطعچرخهزیست
بوم)اکوسیستم(وکاهشبارندگیهابرمحدودهفلاتمرکزیکشوردارد

کهاینمسئلهآلودگیهواراتشدیدمیکند.بنابرایندرکنارکاهشمازوت
ســوزی،احیایزایندهرودهمچنانبهترینراهکارکاهشآلودگیهوای
اصفهانبهشمارمیرود.ایندرحالیاستکهرودخانهسالهاازهویتو
اصالتخودفاصلهگرفتهوتنهابهکانالانتقالآبکشاورزیتبدیلشدهدر
صورتیکهکارکرداصلیآن،جریاندائمیبرایفائقآمدنبرچالشهای
زیستمحیطیاســت.باتوجهبهناترازیمنابعومصارفحوضهآبریز
زایندهرودبایدطرحهایانتقالآبرابهعنوانیــکراهحلبرایاحیای

رودخانهجدیبگیریم.

زمزمه هایی مبنی بر احتمال سنگ اندازی در مسیر اجرای پروژه های 
آبی اصفهان به گوش می رسد، نظر شما در این باره چیست؟

درسالهایگذشــتهطرحهایانتقالآببهاصفهانازجمله»کوهرنگ
سه«و»بهشتآباد«بامسائلیهمراهشدوبهبهرهبردارینرسیدامادر
۲سالاخیرباتعریفطرح»ماندگان«)احداثسدماندگاندرسمیرم
اصفهان(مقررشدبخشیازکمبودهادرحوضهزایندهرودرفعوبرایجبران
نیازهایزیستمحیطیاختصاصیابدکهپیشرفتخوبیداشتهاست.
اینطرحدرهفتههایاخیربامخالفتهاییازســویبرخیمسئولانو
نمایندگاناستانهایدیگرمواجهشد.نمایندگانمردماصفهاندرمجلس
تلاشمیکنندبااقناعسازیازسنگاندازیهاجلوگیریکنندوحقوقاز

دسترفتهمردمدراینحوزهرادنبالکنند.

با توجه به چالش های موجود آیا در بودجه ریزی 1۴۰۴ به مســائلی 
مانند آلودگی هوا و نیازهای آبی پرداخته شده است؟

اگرچهبودجه۱۴۰۴درزمانخودشارائهشدوارقامآننسبتبهسالهای
قبلشفافتراستامادرفصلآبوکشاورزیاحکاممحدودیبرایآن
آمدهاســت،درحالیکهبهرهوریآبوکشــاورزیجزوالزاماتبرنامه
هفتمتوسعهاستامامتناســببااهمیتآنبرنامهچندانیدربودجه
نمیبینیمکهامیدواریماینمسئلهدرروزهایآتیدرکمیسیونهامطرح

وبازبینیشود.

آیا زمان بازگشایی زاینده رود نزدیک است؟
ازابتدایامسالترجیحنمایندگانمردماصفهاندرمجلساینبودکهدر
پاییزحتماًشاهدبازگشاییزایندهرودبرایمرحلهنخستآبیاریکشت
کشاورزانباشیم،زیرازمانمناســبآبیاریبربهرهوریکشاورزیتأثیر
میگذارد.ذخیرهسدزایندهروداکنونبهنحویاستکهامکانبازگشایی
رودخانهدرپاییزفراهماســتاگرچهشــایدنتوانهمهنیازآبیراتأمین
کردامااینمســئلهقابلمدیریتاســت.پیگیریهایخوبیدروزارت
نیرووجلسههایسازگاریباکمآبیاستانانجامشدوباتوافقاتیکهبا
کشاورزانشرقوغربداشتیمامیدواریمتا۲هفتهآیندهبازگشاییزاینده
روداتفاقبیفتد.البتهاینموضوعمهماستکهبدانیمچنانچهبارندگیهای
پیشرومناسبنباشددرنوبتهایبعدیحجمسدزایندهرودکاهش
یافتهوبهنقطهبحرانیتأمینآبآشــامیدنینزدیکمیشودکهممکن

استبازگشاییرابهتأخیربیندازد.

با مسئولان جامعه
 سه شنبه ۲۲ آبان 1۴۰3 / 1۰ جمادی الاولی  1۴۴۶ / 1۲ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۴

معاونبهداشتوزارتبهداشتبااشارهبهاینکهاولویتاصلیوزارتبهداشتدر
دولتچهاردممسئلهجوانیجمعیتاست،گفت:باادامهروندفعلی،افزایش
مرگومیرودرمقابلکاهشمیزانموالید،۲۰سالآیندهرشدجمعیتبهصفر
خواهدرسیدودرسال۱۴8۰جمعیتایرانبهزیر۵۰میلیونمیرسدکهبیشتر

آنسالمندهستند.
بهگزارش»ایسنا«،دکترعلیرضارئیســیدراولینرویدادملینفسباشعار
همنفسبانفسکهصبحامروز)یکشنبه(۲۰آبانماهبههمتبسیججامعه
پزشــکیووزارتبهداشــت،درمانوآموزشپزشکیبرگزارشــد،اظهارکرد:
همکاریوزارتبهداشتوبســیجداراییکتاریخچهودیرینهایموفقبوده

استکهجایقدردانیدارد.
بهگفتهوی،هرسالهبهطورمیانگینحدود۴۵۰هزارمرگبهدلایلمختلفدر
کشوراتفاقمیافتد.ایندرحالیاســتکهدرحالحاضرتعدادتولددرکشور
بهیکمیلیوندرسالمیرسد.دراینراستا۵۵۰هزارنفردرسالبهجمعیت
کشوراضافهمیشود.باکاهشآمارفرزندآوریدرکشور،پیشبینیمیشود

تا۱۷سالدیگرازهرسهایرانییکنفرسالمندباشد.
رئیســیدرادامهبیانکرد:باادامهاینروندوافزایشمرگومیرودرمقابل
کاهشمیزانموالید،۲۰سالآیندهرشدجمعیتبهصفرخواهدرسیدودرسال

۱۴8۰جمعیتایرانبهزیر۵۰میلیونمیرسدکهبیشترآنسالمندهستند.
بنابراعلاموزارتبهداشــت،ویاظهارکرد:در۲۰سالآیندهکهایرانجمعیتی
زیر۵۰میلیونخواهدداشت،جمعیتکشورهمسایهمادرشرقکشوربه۵۰۰
میلیوننفرمیرسدودیگرکشورهمســایهدرغرببه38۰میلیوننفرخواهد
رسیدواینجاعمقفاجعهدرکمیشود.رئیسیبااشارهبهتأکیداتمقاممعظم
رهبریدربحثجمعیت،افزود:بحثجوانیجمعیتوبحرانسالمندییک
موضوععلمیاستکهآیندهکشوررادربردارد.اینوضعیتخیلیدورنیست
واکنونبرایکشورژاپنایجادشدههمانطورکهسالانهدرهمینراستابهدلیل

نبوددانشآموز۵۰۰مدرسهدرژاپنتعطیلمیشود.

طی 1۰ سال از ۶ فرزندی به زیر 3 فرزندی رسیده ایم
معاونبهداشتوزارتبهداشتگفت:ماتنهاکشوردردنیاهستیمکهایناتفاق

فقطظرف۱۰سالافتادهوازشــشفرزندیبهزیرسهفرزندرسیدهایم.این
موضوعبایدتبیینشودومسئلهجمعیتبایدجدیگرفتهشود.

ویاعلامکرد:ازنظرمــنمهمترینعاملنجاتجمعیتایناســتکهتمام
مسئولینرویاینموضوعاعتقادواتحادجدیداشتهباشند.

هرارگانیبایدتعهدعملیخودرادراختیاربگذارد.همهموضوعاتبرعهدهمردم
نیستومسئولینبایدوظیفهخودرادرستانجامدهند.دربرگزاریهرموضوع

وبرنامهبایدیکپیوستیبهعنوانجوانیجمعیتداشتهباشد.
رئیسیافزود:پدیدهسقطدردنیاموضوعمهمیاستودرخیلیازکشورهای

اروپاییسقطممنوعاست.
برخلافوجودسقطقانونیدرکشوردربقیهکشورهاصفروممنوعاست.وظیفه
مابررسیعلتسقط،کاهشدغدغهخانوادههاومیزانتقاضایسقطاستکه

بایدآسیبشناسیشود.

بررسی علل سقط در ایران
ویگفت:طبقآمار۲۰۲۴،هفتادوسهمیلیونسقطالقاییدردنیابهثبترسیده
است.مطالعهایدردانشگاههایعلومپزشکیکرمانواراکانجامشدونتیجه
دلایلســقطبهاینترتیببیانشــدکه۴۱درصدمربوطبهنخواستنفرزند
بیشترو۲۱درصدمشکلاتمالیاستوهمچنینشیوعسقطدرخانمهاییکه

همسرشانبیکاروشغلآزاددارد،بیشتراست.

عارضه شدید در ۸۴ درصد سقط های عمدی و غیرقانونی
معاونبهداشتوزارتبهداشتبااشارهبهمطالعهسقطغیرقانونیدرسال۲۰۰۹
تا۲۰۱۷افزود:تعداد8۴درصدخانمهاییکهسقطغیرقانونیوعمدیانجامداده
انددچارعارضهشدیدیشدندوهمچنین88درصداینمواردمنجربهبستری
دربیمارستانشدهاست.رئیسیبیانکرد:درسال۱۴۰۲یکمطالعهدانشگاه
علومپزشکیقزویننشاندادکه۲۷.۷دهمدرصدخودمادراقدامبهسقطکرده
استکهاقدامجدیدرمقابلهباراهکارهایسقطعمدیازجملهپخشبرخی
داروهاوبقیهمواردضروریاست.ویخاطرنشانکرد:کاهشتقاضایسقطبا
رویکردصحیحازجملهفرهنگسازیوکارکردنجدیدراینزمینههمبهصورت

علمیوهمفرهنگیدرپیشگیریازاینبحرانضروریاست.

هشدارمعاونوزیربهداشت:

با ادامه روند فعلی موالید، ۲۰ سال آینده رشد جمعیت ایران صفر خواهد شد

نفس اصفهان به زاینده رودش بند است؛ حتی اگر مازوت نسوزد

پاییزی که زیبا نیست

فقدان سند مالکیت
8/241 شــماره نامه: 140385602011005153 -1403/08/20 نظر به اینکه ســند 
مالکیت شش دانگ پلاک ثبتی شــماره 289 فرعی از 8 اصلی واقع در بخش 3 خوانسار 
ذیل  ثبت 3619 در صفحه 352 دفتر املاک جلد  19  به نام سید حبیب اله میر صانع ثبت 
و صادر و تسلیم گردیده است  سپس به موجب گواهی انحصار وراثت به شماره 550/92 
مورخ 1392/12/11 نامبرده فوت و ورثه وی عبارتند از سید نصرت اله، سید مهدی، سید 
محمد، سید مجتبی، اعظم سادات، سادات، نساء، عشــرت، معصومه و عصمت خانم فغر 
زندان نامبرده و خانم زیبا میر امینی همســر نامبرده می باشــند طی سند 20067 مورخ 
1395/07/24 دفتر 25 خوانسار سهم الارث محمد به غیر واگذار گردیده است سپس آقای 
سید محمد میر محمدی به موجب وکالت نامه شماره 38060 مورخ 1403/03/12 دفتر 
25 خوانسار به وکالت از )عصمت خانم( میر صانع با ارائه درخواست کتبی به شماره وارده 
140385602011009086 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی که امضاء شهود آن ذیل 
شــماره 140302155864001416 به گواهی دفترخانه 25 خوانسار رسیده است مدعی 
است که سند مالکیت آن به علت جابجایی مفقود گردیده است و درخواست صدور المثنای 
سند مالکیت ملک فوق را نموده اند لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 
آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت 
به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 
ده روز اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم 
و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل ســند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد 
گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض سند مالکیت 
 یا ســند معامله ارائه نشود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1824877  اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 
مزایده

پرونــده:  شــماره   140303902002000335 آگهــی:  شــماره   8 /242
140204002002001351 آگهی مزایده پرونده اجرائی به شماره بایگانی 140201973  
تمامت هفت حبه و بیست صدم حبه )7/20( از نوزده حبه مشاع از سی و شش حبه مشاع 
از هفتاد و دو حبه پلاک 1191 فرعی از 10393 اصلــی واقع در بخش 5- ثبت اصفهان 
به مساحت )201( دویســت و یک متر مربع به نام مرحوم علی اکبر شفیع زاده خولنجانی 
فرزند محمد علی شماره شناسنامه 24 تاریخ تولد 1317/09/02 صادره از مبارکه دارای 
شماره ملی 5419251779 )که به میزان ســه دانگ مشاع از شش دانگ ( بشماره چاپی 

459026 سری ب سال 01 با شماره دفتر الکترونیکی 140220302027010725 دارای 
سند مالکیت تک برگ می باشد به نشانی اصفهان خیابان جی خیابان شهروند کوچه شادی 
)4( بن بست نیلوفر پلاک 40 و کدپستی 8199936911 و به موجب سند ازدواج شماره 
سند: 27660، تاریخ سند: 1401/12/15، دفترخانه ازدواج 191 و طلاق 25 شهر اصفهان 
استان اصفهان در قبال مهریه همچنین پنج درصد اجرایی صندوق دولت به نفع خانم زهرا 
صفیان نیا ، نام پدر: شــارضا ، تاریخ تولد: 1353/06/10 ، شماره ملی: 6299500662، 
شماره شناسنامه: 4993 بازداشت گردید و در پرونده ثبتی و دفتر بازداشتی منعکس گردید 
و حدود شش دانگ آن به شرح ذیل اعلام می گردد: شمالا: دیوار بدیوار بطول )10/00( 
ده متر به پلاک باقیمانده، شــرقاً: دیوار بدیوار بطول )20/25( بیست متر و بیست و پنج 
سانتیمتر به شماره یک هزار و یکصد و دوازده فرعی از ده هزار و سیصد و نود و سه اصلی، 
جنوباً: درب و دیوار بطول )10/00( ده متر به کوچه بن بســت  به عرض شش متر، غربا: 
دیوار بدیوار بطول )19/95( نوزده متر و نود و پنج  ســانتیمتر  به خانه احداثی از باقیمانده 
مشخصات ملک طبق نظر کارشناس: ملک مورد نظر  با مشخصات فوق دارای مساحت 
عرصه حدود 201 متر مربع و اعیان حدود 230 متر مربع در یــک و نیم طبقه ) زیرزمین 
بصورت یک سوییت کوچک و طبقه اول بصورت یک واحد مسکونی( در نشانی بالا بوده و 
با اسکلت ترکیب دیوار باربر و ستون و سقف تیرچه بلوک احداث شده است. این ساختمان 
دارای نمای سنگ سمت کوچه و حیاط موزائیک، دیوار حیاط سنگ، درب ورودی حیاط 
فلزی، کف پذیرایی سرامیک و کف اتاقها ســیمانی، دیوارهای اتاق ها گچ و رنگ، سقف 
ها گچ و رنگ و بخشی دارای گچ بری، قرنیز سنگی در پای دیوارها، پنجره ها الومینیومی 
با شیشه یک جداره، چهارچوب دربها فلزی و دربهای روکش چوبی،  آشپزخانه با کابینت 
فلزی و رویه ام دی اف و دیوارها کاشــی و کف سرامیک،  دارای دو اتاق خواب، سرویس 
بهداشتی و حمام مجزی با کاشی تا سقف و کف سرامیک،  سرمایش کولر آبی و گرمایش 
بخاری و آبگرمکن گازی، بدون پارکینگ و انباری ،دارای انشــعاب بــرق و گاز و آب و 
فاضلاب بوده و قدمت ساخت آن بیش از 45 ســال و کیفیت ساخت آن نیز متوسط و هم 
اکنون بصورت مسکونی  در حال استفاده میباشد. با توجه به مشخصات ملک مسکونی فوق 
الذکر، کیفیت ساخت، قدمت ساخت، ابعاد و مشخصات پلاک اصلی، عرض گذر، فاصله تا 
گذر اصلی و سایر عوامل تاثیرگذار در ارزیابی و شرایط موجود در کشور، قیمت کل عرصه 
و اعیانی و به موجب گزارش مورخ 1403/3/26 کارشــناس رسمی دادگستری، تمامت 
سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی شماره 1191 فرعی از 10393 اصلی بخش 05 
ناحیه 00 به مساحت )201( دویست و یک اداره ثبت اسناد و املاک شرق اصفهان به مبلغ 

42/500/000/000 ریال ارزیابی گردیده و بنابراین تمامت هفت ممیز بیست صدم حبه 
به مبلغ 8/500/000/000 ریال برآورد می گردد. ضمنا تمامت هفت حبه و بیســت صدم 
حبه )7/20( از نوزده حبه مشاع از سی و شــش حبه مشاع از هفتاد و دو حبه پلاک 1191 
فرعی از 10393 اصلی واقع در بخش 5- ثبت اصفهان پلاک مزبور از ساعت 9  الی 12 
روز چهارشنبه مورخ 1403/09/07 در شعبه مهریه اداره اجرای اسناد رسمی اصفهان واقع 
در اصفهان خیابان جی خیابان تالار میدان هفت تیر شعبه مهریه اداره اجرای اسناد رسمی 
از طریق مزایده به فروش میرسد. مزایده تمامت هفت حبه و بیست صدم حبه )7/20( از 
نوزده  حبه مشاع از سی و شش حبه مشاع از هفتاد و دو حبه پلاک 1191 فرعی از 10393 
اصلی واقع در بخش 5- ثبت اصفهان از مبلغ 8/500/000/000 ریال )هشــت میلیارد و 
 پانصد میلیون ریال( شروع و به هر کس خریدار باشد به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته 
 می شــود. این آگهی یک مرتبه در سایت سازمان ثبت اســناد و املاک کشور و روزنامه 
زاینده رود در تاریخ 1403/8/22 چاپ و  منتشر می گردد و درج در سایت سازمان به منزله 
انتشار در روزنامه کثیرالانتشار محلی می باشد لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط 
به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده 
دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم 
از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشــد به عهده برنده مزایده است ضمن آنکه 
پس از مزایده در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به 
برنده مزایده مسترد می گردد. توضیحا جهت شرکت در جلسه مزایده ده درصد از مبلغ پایه 
مزایده را به حساب تمرکز وجوه سپرده اداره کل ثبت اسناد و املاک اصفهان و شناسه واریز 
)دریافت از حسابداری اداره اجرای اسناد رسمی اصفهان( بابت پرونده کلاسه فوق واریز و 
به همراه تقاضای کتبی و ارائه کارت شناسایی معتبر الزامی است. برنده مزایده مکلف است 
ما به التفاوت مبلــغ فروش را ظرف مدت پنــج روز از تاریخ مزایده به حســاب صندوق 
ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حســاب ســپرده 
 ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل اســترداد نبوده و به حســاب خزانه واریز خواهد شــد. 

م الف: 1825240 اکرم محمود صالحی رئیس اداره اجرای اسناد رسمی اصفهان 
فقدان سند مالکیت فقدان سند مالکیت 

8/243 بموجب تقاضای وارده شــماره 4026977 مورخ 1403/08/06 به استناد 2 برگ 
استشهادیه مصدق پیوســت که امضاء شهود رســماً گواهی گردیده به استناد وکالتنامه 
شماره های 48453 مورخ 1395/09/20  دفترخانه اسناد رســمی شماره 603 تهران و 
19117 مورخ 1403/08/05  دفترخانه اسناد رسمی شماره 329 کاشان و 19118 مورخ 

1403/08/06 دفترخانه اســناد رسمی شماره 329 کاشان حســن ملکی به شماره ملی 
1260960250 )وکیل( مدعی میباشد ششــدانگ عرصه و اعیان قطعه زمین به شماره 
11126 فرعی از 33 اصلی قطعه ســیزده تفکیکی مفروز و مجزی شده از هشت فرعی از 
اصلی مذکور بخش دو حوزه ثبتی کاشان به مســاحت 183.12 متر مربع به نام سید رضا 
شریف السادات ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی 109645 سری الف سال 96 و شماره 
دفتر املاک الکترونیک 139620302034014774 صادر و تســلیم گردیده است که به 
علت جابجائی تقاضای صدور سند المثنی را نموده اند که طبق تبصره 1 ماده 120 اصلاحی 
آئین نامه قانون ثبت آگهی میشود که هر کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مزبور یا 
وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی تا 10 روز به این اداره مراجعه 
و اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل ســند مالکیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب 
صورتمجلس واصل سند به ارائه کننده مســترد گردد و اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی 
ترسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی ســند مالکیت مرقوم صادر و به 
متقاضی تسلیم خواهد شد. م الف: 1824364 محمد علی ناظمی اشنی  رئیس ثبت 

اسناد و املاک کاشان 
فقدان سند مالکیتفقدان سند مالکیت

8/244 آقایان علی عباس طریقتی-حمید محمدی فر - حسن ملکی برابر وکالتنامههای 
19118-19117 مورخ 1395/8/1403 - 48453 - 20/9/6 دفترخانه 603 تهران طبق 
تقاضای وارده 4026975 مورخ 1403/8/6و به استناد دو برگ استشهادیه مصدق پیوست 
که امضاء شهود رسما گواهی گردیده نامبرده مدعی است که سند مالکیت ششدانگ قطعه 
زمین 208/06 متر مربع بشماره 11123فرعی از33 اصلی واقع در بخش دو کاشان ذیل 
دفتر الکترونیک 139620302034014775 به نام سید رضا شریف السادات ثبت و سند 
بشماره 109646 صادر و تسلیم گردیده است که به علت جابجائی مفقود گردیده. لذا طبق 
تبصره 1 ماده 120 اصلاحی آئین نامه قانون ثبــت مراتب آگهی تا هر کس مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک مذکور یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی 
لغایت 10 روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتباً ضمن ارایه اصل سند مالکیت و 
سند معامله تسلیم نمائید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند با ارائه کننده مسترد گردد 
. بدیهی اســت چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض واصل نگردد یــا در صورت اعتراض 
 اصل سند ارائه نشــود المثنی ســند مالکیت مزبور صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
 م الــف: 1824366 محمد علــی ناظمی اشــنی  رئیــس ثبت اســناد و املاک

 کاشان 



چراغ سبز راموس برای بازگشت به رئال مادرید
سرخیو راموس پس از مصدومیت ادر میلیتائو و دوری این بازیکن تا پایان فصل، یکی از گزینه های تقویت 
خط دفاعی رئال مادرید است. به گزارش »خبرآنلاین«، مدافع برزیلی رئال در مصاف با اوساسونا مجبور به 
ترک زمین شد. او پس از آسیب دیدگی رباط صلیبی قدامی برای دومین بار طی دو سال، به شدت ناراحت 
بود و اشک می ریخت. باشگاه رئال پارگی رباط صلیبی را تأیید کرد و بیانیه آن ها همچنین مشخص کرد که 
این بازیکن 26 ساله در روزهای آینده تحت عمل جراحی قرار خواهد گرفت. غیبت طولانی میلیتائو باعث 
شد تا آنتونیو رودیگر و خسوس وایخو تنها مدافعان میانی رئال در ادامه مسابقات باشند. با این حال، 
راموس نشان داده که برای بازگشت شگفت انگیز به سانتیاگو برنابئو آماده است. راموس پس از جدایی 
از سویا در پایان فصل گذشته در حال حاضر بازیکن آزاد است. او همچنین از بازگشت به رئال استقبال 
کرده است. گوتی، ستاره سابق رئال مادرید، مصاحبه ای انجام داده و در آن از بازگشت راموس به برنابئو 
استقبال کرد. رسانه 433 در صفحه اینستاگرامش این نقل قول را بازتاب داده که سرخیو راموس هم آن 
را لایک کرده تا اینگونه تمایل خود برای بازگشت به باشگاه سابقش را نشان دهد. این بازیکن 38 ساله 
همچنین ویدیویی از خود در حال دویدن در اینستاگرام منتشر کرد. او در قسمت توضیحات این ویدیو 

همراه با ایموجی های آتش، شیر و دویدن، نوشت:»احساس قدرتمند بودن.«

النصر برای خرید کاپیتان بارسا پیش قدم شد
تیم فوتبال النصر در فصل جاری رقابت های لیگ حرفه ای عربستان نتوانسته است انتظارها را برآورده کند. 
به گزارش »ایسنا«، افت کریستیانو رونالدو در دیدارهای اخیر النصر باعث شده است هواداران این تیم 
خواستار جذب ستاره های سرشناسی در فصل نقل و انتقالات باشند. روزنامه سعودی اسپورت عربستان 
از رافینیا به عنوان گزینه اصلی النصر برای تقویت خط حمله اش نام برد و نوشت این تیم حاضر است برای 
جذب این ستاره برزیلی 2۰۰ میلیون یورو پرداخت کند. رافینیا بهترین فصل فوتبالی اش را تجربه می کند 
و در ترکیب بارسلونا از آمادگی بسیار بالایی برخوردار است. این بازیکن در تابستان هم مورد توجه النصر بود 
ولی آبی اناری ها اجازه جدایی این بازیکن برزیلی را ندادند. النصر قصد دارد که با ارائه این پیشنهاد نجومی، 
باشگاه بارسلونا را برای فروش رافینیا وسوسه کند اما طبق اعلام رسانه های اسپانیایی، خود رافینیا در 

شرایط کنونی دوست دارد با بارسلونا ادامه دهد و علاقه ای به جدایی از این تیم ندارد.

بهترین تیم اروپا چطور زمین گیر شد؟
 »بارسلونا بدون یامال آسیب پذیر است«، این گزارش روز دوشنبه نشریه اسپورت کاتالونیا از دلیل شکست 
بارسلونا مقابل سوسیداد است. به گزارش »فارس«، بارسلونا بهترین تیم اروپا از لحاظ آماری به شمار 
می آید که دومین شکست خود را در این فصل تجربه کرد. بارسلونا در هفته سیزدهم لالیگا به مصاف رئال 
سوسیداد رفت و با نتیجه یک بر صفر شکست خورد. یامال در این بازی به دلیل مصدومیت در ترکیب 
بارسلونا حضور نداشت. نشریه اسپانیایی می نویسد که »هانسی فلیک نشان داد که بارسلونا را بهترین تیم 
اروپا کرده« اما واقعیت این است که تیم فلیک با یامال ۱۷ساله کامل است و در غیر این صورت آسیب پذیر 
می شود. بر اساس گزارش اسپورت، مثلث خط حمله لواندوفسکی، رافینیا و لامین بهترین خط حمله اروپا 

هستند اما »غیبت یامال نشان داد او مهم ترین بخش این پازل تهاجمی است«.

تکاپوی بایرن مونیخ برای حفظ دیویس
»هانسی فلیک«، سرمربی بارسلونا از مدیران این باشگاه خواسته است تا »آلفونسو دیویس«، مدافع 
کانادایی بایرن مونیخ را به خدمت بگیرند. به گزارش »مهر«، به نظر می رسد این مسئله موجب نگرانی 
مدیران باشگاه بایرن مونیخ شده است و پایگاه خبری »بیلد« آلمان گزارش داده است باشگاه بایرن 
مونیخ برای جلوگیری از علاقه بارسلونا و چند باشگاه بزرگ اروپایی به آلفونسو دیویس، به این بازیکن 24 

ساله یک قرارداد جدید پیشنهاد داده است تا مانع از خروج وی از جمع »باواریایی ها« شوند.

خبر روز

تمام فکر ستاره سابق 
فرانسه: آماده  برای سپاهان!

استیون انزونزی ستاره فرانسوی سپاهان با 
انتشار استوری در صفحه  شخصی خود نوشت 
بیایید به تمرین سخت ادامه دهیم، او که بعد 
از خداحافظی از تیم ملی فرانســوی روزهای 
فیفادی فرصتی برای اســتراحت و ریکاوری 
برایش خواهد بود، قصد دارد تا با تمرین کردن 
در فرم بهتری برای ادامه مســابقات لیگ و 
لیگ قهرمانان آسیا قرار بگیرد و شرایط بهتری 
را در ســپاهان پیدا کند. به گــزارش »ورزش 
سه«، انزونزی تک گل تیم ســپاهان مقابل 
نساجی را به ثمر رســاند اما به نظر می رسید 
که از نیمکت نشــینی و دقایق کوتاهی که در 
این مســابقه به میدان رفت خوشحال نبود و 
شادی گل بدون هیجانی را پشت سرگذاشت، 
او در حالی که چهره درهم داشــت به ســمت 
میانه میدان آمد و ناراحتی خود را به این شکل 
نشان داد! انزونزی در دو بازی اخیر سپاهان 
در مسابقات لیگ برتر نیمکت نشین بود و فقط 
در سه بازی مقابل تراکتور، استقلال خوزستان 
و فــولاد از ابتدا در ترکیب اصلــی قرار گرفت، 
به نظر می رســد که با توجه به حضور کادرفنی 
جدید این ستاره فرانســوی در تلاش خواهد 
بود که جایگاه خود را در ترکیب سپاهان تثبیت 
کند و در ترکیب اصلی این تیم به میدان برود. 
ستاره سابق تیم ملی فرانسه اولین گل خود در 
فوتبال ایران را با ضربه سر مقابل نساجی به ثمر 
رساند اما هنوز موفق به ارسال پاس گل نشده، 
تجربه بین المللی و زندگی ورزشی حرفه ای که 
انزونزی تجربه کرده او را در موقعیتی قرار داده 
که در تعطیلات طولانی مدت فیفادی آمادگی 
خود را حفظ کند و با انتشار تصویری از خودش 
با پیراهن ســپاهان خیال هواداران این تیم را 

راحت کند.

فوتبال جهان

عکس خبر

 همکاری جذاب 
 حاج صفی با 

یک منچستری!
کاپیتان ســابق تیم ملــی ایران در 
جریان دیــدار این هفتــه آاک آتن 
مقابل آستراس تریپولیس درخشان 
ظاهر شد و یکی از 3 گل تیمش را به 
ثمر رساند. گل احســان حاج صفی 
روی پاس آنتونی مارســیال، ستاره 

سابق منچستریونایتد به ثمر رسید.

مدیر تیــم ملی وزنه بــرداری گفت: غیبت »لاشــا 
تاخادزه« بهترین فرصت را در اختیــار وزنه برداران 
دسته فوق سنگین ایران قرار داده تا بتوانند در میدان 

جهانی به مدال طلا برسند.
بهادر مولایی مدیــر تیم ملی وزنه بــرداری ایران در 
گفتگو با »مهر«، درباره وضعیت تیم ملی وزنه برداری 
قبل از اعزام به مسابقات جهانی بحرین گفت: آخرین 
اردوی تیم ملی وزنه بــرداری از روز جمعه در جزیره 
کیش آغاز شــده و تا اواســط آذرماه در این جزیره 
تمرینات را پیگیــری می کنیم. اردوی تیم ملی را در 
جزیره کیش برگــزار کردیم که از نظــر آب و هوایی 
مثل بحرین است و از این نظر وزنه برداران با شرایط 
جوی هماهنگ خواهند شــد. خدا را شکر وضعیت 
ملی پوشان خوب اســت؛ یک رکوردگیری در تهران 
انجام شد و از ســوی کادر فنی ۱2 نفر انتخاب شدند 
که البته دو نفر از این لیست در اوایل آذرماه از لیست 

حذف خواهند شد.
وی با بیان اینکه در دسته فوق سنگین سه وزنه بردار 
داریم و یک نفر از آن ها خط خواهد خورد، گفت: طبق 
اعلام فدراســیون جهانی در هــر وزن دو ملی پوش 
می تواند در مســابقات شــرکت کند؛ در دسته فوق 
سنگین یوسفی، داوودی و آیت شریفی را داریم که 
از بین این سه نفر یک وزنه بردار حذف خواهد شد. 
به احتمال زیاد یک وزنه بردار هم در وزنه های میانی 
حذف خواهد شد که البته هنوز مشخص نیست چه 

وزنی خواهد بود.
مدیر تیم های ملی در پاسخ به اینکه در جزیره کیش 

دوباره از ملی پوشان رکوردگیری خواهد شد یا خیر، 
عنوان کرد: قرار بود در جزیره کیش هم وزنه برداران 
یک رکوردگیری داشته باشند اما هنوز قطعی نیست. 
باید شرایط وزنه برداران را بررسی کنیم، شاید قبل از 
رکوردگیری یک وزنه بردار خــط بخورد. این تصمیم 
کادرفنی است و هنوز در مورد قطعی بودن برگزاری 
رکوردگیــری در جزیره کیش تصمیــم نهایی گرفته 

نشده است.
مولایی در پاســخ به اینکه چقدر به کسب مدال در 
مسابقات جهانی بحرین می توان امیدوار شد، اظهار 
کرد: خدا را شکر شــرایط وزنه برداران خیلی خوب 
است؛ اما این رشته به گونه ای نیست که از قبل بتوان 
پیش بینی کرد. ما پیش بینی کســب چهار مدال را 
داده ایم. امسال مســابقات جهانی بعد از المپیک 
برگزار می شود و خیلی از بزرگان وزنه برداری در این 
مسابقات حاضر نمی شوند. وی بااشاره به غیبت لاشا 
تالاخادزه در مســابقات جهانی بحرین عنوان کرد: 
غیبت لاشا تالاخادزه در مســابقات جهانی شرایط 
را برای ملی پوشــان وزنه برداری ایران فراهم کرده و 

این فرصت خوبی برای دســته فوق سنگین خواهد 
بود. البته در وزنه های دیگر هم شرایط خوب است 
و برخی وزنه برداران مدعــی حضور ندارند. در چنین 
شــرایطی می توانیم عملکرد خوبی داشته باشیم و 

تیم ملی وزنه برداری را روی سکوی جهانی ببینیم.
مولایی تأکید کرد: البته ما از قبــل پیش بینی کرده 
بودیم که ممکن است تالاخادزه در مسابقات جهانی 
حضور پیدا نکند؛ به هر حال او اســطوره وزنه برداری 
اســت و چندین سال اســت که در این رشته موفق 
به کســب مدال طلا شــده و در اوج آمادگی است. 
در مسابقات جهانی در دســته فوق سنگین هر سه 
وزنه بردار بــا توجه بــه رکوردهایی که ثبــت کردند، 

شانس کسب مدال دارند.
وی گفت: ترکیب فعلی تیم ملی وزنه برداری ترکیبی 
از وزنه برداران باتجربه و جوان است. هدف اصلی ما 
پشتوانه سازی برای نسل آینده است و مطمئناً حضور 
این نفرات در ترکیب تیم ملی و سرمایه گذاری روی 
آن ها در آینده به سود وزنه برداری ایران خواهد بود. 
حضور وزنه برداران جوان در تیم ملی و با برنامه پیش 
رفتن آن ها باعث می شود تا نسل طلایی در این رشته 

ورزشی ساخته شود.
مولایی عنــوان کــرد: در حــال حاضر فشــار روی 
وزنه برداری بسیار زیاد است ولی همه ما هم قسم 
شدیم تا بتوانیم بهترین نتیجه را بگیریم. من به آینده 
وزنه برداری با حضور وزنه برداران جوان در ترکیب تیم 
بســیار امیدوارم و قطعاً در آینده خبرهای خوشی از 

این رشته ورزشی خواهید شنید.

مدیر تیم ملی وزنه برداری: 

غیبت تالاخادزه بهترین فرصت برای کسب مدال طلاست

 یک شــلیک تماشــایی، پیام واضح علی قلی زاده بــه منتقدانش در 
لهستان بود. به گزارش »ورزش سه«، علی به تماشاگران نگاه می کند، 
کیپ تا کیپ استادیوم پوزنان، منتظر درخشش ستاره ایرانی نشسته اند. 
بازیکنی که در بزرگ ترین قرارداد این باشــگاه پیراهن آبی را بر تن کرد 
و حالا در مهم ترین بازی فصل برابر لژیا ورشو به ترکیب اصلی رسیده، 
حالا وقتش رسیده تا نشان دهد درخشش ابتدای فصل نه اتفاقی بوده 

و نه از انگیزه پیشنهاد پرسپولیس حاصل شده.
پنج دقیقه کافی بود. شوت بازیکن هم دســته و دفع دروازه بان ورشو، 
توپ در گوشــه محوطه جریمه به قلی زاده می رســد، یک نگاه و یک 
کنترل، او حفره را پیدا می کند. شوت به گوشه دروازه زده می شود و… 
این یک گل تماشــایی است که یخ این جدال حســاس را در سرمای 
صفر درجه پوزنان آب می کند. قلی زاده با شــلیک پــای چپ از داخل 
محوطه جریمه، گلی را به ثمر می رســاند که طرفداران فوتبال را به یاد 
آرین روبن می اندازد. فوق ستاره هلندی که در انداختن توپ روی پای 
چپ از جناح راست تبحر داشت و حالا ســتاره ایرانی می تواند این گل 

را به او تقدیم کند.
این بهترین شــروع برای جدال صدرنشینی اســت. پوزنان برای آنکه 
جایگاه خود را از دست ندهد، ملزم به پیروزی است اما این گل خیلی 
زود پاســخ داده می شــود. لژیا دقیقه 2۹، لخ دقیقه 3۹ و دوباره لژیا 

دقیقه 2+45. یاران قلی زاده سرافکنده به رختکن می روند.
شروع نیمه دوم دوباره با امضای ستاره ایرانی همراه است. او بازهم گره 
از کار تیمش می گشاید، این بار با یک پاس طلایی از میان مدافعان لژیا 

برای میکاییل ایشاک تا او پوزنان را بار دیگر پیش بیاندازد.
دیگر پاسخی بر این پاسخ گل طلایی وجود ندارد. شیرازه لژیا ورشو از 
هم پاشیده و مردان گونچالوی پرتغالی، شب را به شاگردان فردریکسن 
دانمارکی واگذار می کنند. پوزنان بزرگ ترین برد تاریخش را مقابل ورشو 
به دست می آورد، چه صدرنشینی شیرینی و البته چه سلام دل انگیزی 
به فیفادی. جایی که آغوش تیم ملی ایران، انتظار ستاره تکنیکی، ریز 
نقش و گلزنش را می کشد تا جشن صعود احتمالی را با درخشش او 

بر پا کند.
قلی زاده با همراهــی طارمی، قایدی و جهانبخش بــه تیم ملی اضافه 
می شود. بعد از شبی تاریخی که در سرمای لهستان سپری و تیمش را 
به خود دلگرم کرد و نشان داد ارزش آن هزینه سنگین و البته پافشاری 
برای ماندن در ابتدای فصل و جلوگیری از انتقال بزرگ به پرسپولیس 

را داشته است.
فراموش نکنید که او تنها 5۱۰ دقیقه بازی کرده و دو گل و دو پاس گل از 
خود به جای گذاشته. حالا طرفداران تیمش نیز انتظار اعتماد بیشتر به 
این ستاره را از سوی سرمربی خود خواهند داشت، شاید این یک شروع 
دوباره برای ســتاره تیم ملی اســت، بازیکنی که در بازی یکشنبه شب 
پرنورترین ســتاره پوزنان بود. لخ پوزنان این بازی را در هفته پانزدهم 
رقابت های لیگ لهستان با برتری پُر گل 5 بر 2 در تقبال با لژیا ورشو به 

سود خود به پایان رساند.

تمجید سایت لهستانی از حضور علی قلی 
ســایت »gloswielkopolski« در رابطه با این بازی نوشــت: تیم 
فوتبال لخ پوزنان بــا پیروزی مقابل لژیا ورشــو جایــگاه خود را در 
صدر جدول لیگ لهســتان حفظ کند. این مســابقه که به نوعی یک 
»کلاسیکو« در فوتبال لهستان محسوب می شود که با حضور 4۰ هزار 
هوادار در ورزشــگاه برگزار شــد و بار دیگر عظمت فوتبال این کشور را 
به نمایش گذاشــت. حال و هوای خاصی پیش از دیدار بزرگ از چند 
روز پیش، فضای شــهر پوزنان کاملًا تحت تأثیر این دیدار حســاس 
قرار گرفته بود. هواداران دو تیم منتظر نبــردی پرهیجان بودند و این 
انتظارها کاملًا برآورده شــد. لــخ پوزنان که صدرنشــین جدول بود، 
در حالی به مصاف لژیا ورشــو رفــت که این تیــم در هفته های اخیر 
عملکرد بسیار خوبی داشت و 6 پیروزی پیاپی کسب کرده بود. با این 
حال، لخ پوزنان که به دنبال جبران شکســت تلخ مقابل تیم »پوشچا 
نپولومیتســه« بود، موفق شــد با ارائه یک بازی برتر، رقیب قدرتمند 

خود را در هم بکوبد.
حضور پرتعداد هــواداران و ترافیک ســنگین در خیابان های اطراف 
ورزشگاه، حتی باعث شد تا داوران برای رسیدن به ورزشگاه با مشکل 
مواجه شوند. این مسابقه به طور دقیق در ساعت مقرر آغاز شد و پیش 
از شروع بازی، مراســم بزرگداشت روز اســتقلال لهستان با پخش 

سرود ملی »مازورک داوبرفسکی« برگزار شد.
»نیلز فردریکسن« )سرمربی لخ پوزنان(، در این مسابقه از قوی ترین 
ترکیب خود استفاده کرد و علی قلی زاده را به جای »دینو هوتیچ« در 
ترکیب اصلی قــرار داد. این انتخاب خیلــی زود نتیجه داد؛ در همان 
دقیقه پنجم، قلی زاده با یک ضربه کات دار زیبا موفق شــد لخ پوزنان 
را پیش بیندازد. با این حال، لژیا ورشــو به تدریج به بازی برگشت و 
در دقیقه 2۹ با همکاری »لویکینیاس« و »مــارک گوال«، بازی را به 
تساوی کشاند. در ادامه، تیم لخ پوزنان بار دیگر حملات خود را شدت 

بخشید و در دقیقه 3۹ توسط »آنتونی کوزوبال« به گل دوم رسید.
نیمه دوم بازی با نتیجه تساوی 2 بر 2 آغاز شد، اما در این نیمه تیم لخ 
پوزنان برتری خود را به طور کامل به حریف دیکته کرد. ابتدا در دقیقه 
55 »الکس داگلاس«، مدافع میانی لخ پوزنــان، با حرکت خلاقانه 
خود و پاس دقیق به »پاتریک پررا«، زمینه ساز گل سوم شد که توسط 
ایزاک، کاپیتان لخ، به ثمر رسید. این گل، نهمین گل ایزاک در این فصل 
از لیگ بود. در ادامه، لخ پوزنــان همچنان به حملات خود ادامه داد و 
موفق شد با گل های آنتونی کوزوبال و آفسو سوسا، نتیجه را 5 بر 2 به 
سود خود رقم بزند. این پیروزی پرگل، یادآور اولین دیدار رسمی این 
دو تیم در سال ۱۹48 بود که لخ پوزنان برای آخرین بار موفق شده بود 

5 گل به لژیا بزند.

واکنش ذوب آهن به گلایه سپاهانی ها
مدیر روابط عمومی باشگاه ذوب آهن در خصوص حواشــی دیدار سپاهان و نساجی در ورزشگاه 

فولادشهر توضیحاتی ارائه داد.
به گزارش »ورزش سه«، حواشــی دیدار معوقه سپاهان و نســاجی از هفته هشتم لیگ برتر، از 
دو روز پیش از این مســابقه آغاز شــد؛ موضوع خروج تجهیزات کمک داور ویدیویی از ورزشگاه 
فولادشهر و انتقال آن به سیرجان برای اســتفاده در بازی گل گهر و پرسپولیس، یکی از حواشی 
پیرامون این مسابقه بود و ماجرای ورود عوامل اجرایی و هواداران سپاهان به فولادشهر نیز باعث 

اعتراض باشگاه سپاهان شد.
این موضوع واکنش شروین شلایی، مدیر روابط عمومی باشگاه ذوب آهن را در پی داشت و او در 
گفت وگو با »ورزش سه« با اشاره به میزبانی سپاهان در فولادشهر توضیح داد: دو باشگاه بزرگ 
اصفهانی ذوب آهن و ســپاهان در طول تاریخ پرافتخارشان همواره در کنار رقابت، تعامل سازنده 
همکاری هایی در چارچوب رفتار حرفه ای با یکدیگر داشــته اند. در سال هایی که سپاهان به دلیل 
نداشتن زیرساخت مناســب در اصفهان رقابت های خود در لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا را در 
ورزشگاه فولادشهر برگزار می کرد، باشگاه ذوب آهن با افتخار و در چارچوب رفتار حرفه ای میزبان 

همشهری خود در ورزشگاه بزرگ فولادشهر بود.
او ادامه داد: در سال های اخیر نیز سپاهان به دلیل مشکلات چمن ورزشگاه نقش جهان، برخی از 
دیدار های نیم فصل نخست خود را در ورزشگاه فولادشهر برگزار می کرد، تا این زمان به دلیل رعایت 
اصول حرفه ای از جانب دو باشــگاه، هیچ مشکلی بین دو باشــگاه به وجود نیامده بود. با وجود 
اینکه چمن فولادشهر در حال بهسازی بود و حتی تیم فوتبال ذوب آهن نیز از تمرین در ورزشگاه 
خانگی خود محروم شده بود، باز هم باشگاه ذوب آهن کمال همکاری را با باشگاه سپاهان داشت 

و ورزشگاه خانگی خود را برای برگزاری دیدار های سپاهان در اختیار این باشگاه قرارداد.
شلایی سپس با اشاره به حواشــی ورود عوامل اجرایی و هواداران ســپاهان به ورزشگاه گفت: 
متأسفانه برخی از دوستان ما در باشگاه سپاهان، در خصوص دیدار تیم های سپاهان و نساجی 
تمام حقیقت را بیان نمی کنند، منظور این نیست که خدای نکرده دروغ می گویند، اما روایت های 
دوستان ما در باشگاه سپاهان تمام واقعیت نیست. سپاهان در این فصل چهار دیدار در فولادشهر 

برگزار کرده است، چرا در بازی های گذشته این مشکلات وجود نداشته است؟
وی افزود: سه شنبه هفته گذشته پیش نویس قرارداد برگزاری بازی سپاهان و نساجی به باشگاه 
سپاهان داده شد، اما متأسفانه سپاهانی ها این قرارداد را امضا نکردند. از باشگاهی مثل سپاهان 
که حرفه ای ترین ساختار در ورزش ایران چه از نظر زیرســاخت چه از نظر تشکیلاتی دارد انتظار 
می رود که رفتار حرفه ای داشته باشند. باشگاه ذوب آهن طی نامه ای به فرمانداری لنجان اعلام 
نمود که به دلیل عدم انعقاد قرارداد امکان استفاده از ورزشگاه بزرگ فولادشهر برای بازی سپاهان 
و نساجی میسر نیست . اگر خدایی نکرده اتفاقی مشابه حادثه دلخراش هوادار ملوان در ورزشگاه 
فولادشهر تکرار می شــد چه کسی پاســخگو بود؟ مگر امکان دارد برگزاری یک دیدار لیگ برتر با 
این همه تشریفات و قوانین سختگیرانه، بدون قرارداد که تعهدات دو طرف را مشخص کند برگزار 
شود؟ برخی از افراد سعی دارید با فرافکنی هواداران فهیم ســپاهان را مقابل باشگاه ذوب آهن 

قرار دهند. این رفتار غیر حرفه ای چه کمکی به فوتبال می کند؟
مدیر روابط عمومی باشــگاه ذوب آهن همچنین تأکید کرد: باشگاه سپاهان بدون اینکه تعهدی 
برای خود ایجاد کند قصد داشت یک دیدار لیگ برتر در ورزشگاه فولادشهر برگزار کند، اگر مشکلی 
در هنگام مسابقه ایجاد می شد چه کسی پاسخگو بود؟ من تعجب می کنم، کجای دنیا ما شاهد 
این رفتار غیر حرفه ای هستیم؟ درخواست می کنم سپاهانی ها در فضای حرفه ای مسائل قومی 
را مطرح نکنند و هواداران ســپاهان را مقابل باشــگاه ذوب آهن و هوادارانش قرار ندهند، همه 
ما ایرانی هستیم و اینگونه ســخن گفتن در فضای ورزش ناجوانمردانه و نسنجیده است. بسیار 
بدیهی است که ما در ازای ملکی که اجاره می دهیم باید قراردادی داشته باشیم تا تعهدات حقوقی 

طرفین را مشخص کند.

مستطیل سبز
 سه شنبه ۲۲ آبان ۱۴۰۳ / ۱۰ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۲ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۴

 یک گل ویک پاس گل؛ سهم ستاره ایرانی در شب تاریخی لخ پوزنان 

شلیک قلی زاده به قلب منتقدان 



اهالی شهرک زاینده رود اصفهان با ابراز گلایه مندی نسبت به وضعیت فاضلاب، آسفالت 
معابر و نبود امکانات رفاهی این شهرک خواهان رســیدگی متولیان و مسئولان مربوطه 

هستند.
این بخشــی از صحبت های اهالی شــهرک زاینده رود اســت که دلِ پُردردی از وضعیت این ناحیه دارند. 
زاینــده رود در منطقه 4 اصفهان قرار دارد و بــا خیابان ها و محلاتی چون روشن دشــت، پینارت و زوان در 
مجاروت است. »محرومیت« واژه کلیدی و مشترکی است که این محلات را به هم نزدیک می کند. گزارش 
پیش رو درنگی در مشکلات پرشمار شــهرک زاینده رود محسوب می شــود که در گفت وگو با اهالی آن و 

مسئولان شرکت آب و فاضلاب و شهرداری اصفهان تهیه شده است.

کشیدن شبکه فاضلاب نامنظم و تدریجی است
سیروس از اهالی محله شهرک زاینده رود است و این گونه درباره مشکلاتشان صحبت می کند: فاضلاب این 
محدوده بسیار نابسامان است. برای بعضی از خانه ها فاضلاب کشیده شده است و برای برخی دیگر فقط 

جای فاضلاب را خط کشی و مشخص کرده اند، اما معلوم نیست کی راه اندازی می شود.
اوبا نظر به دیگر معضلات محله این گونه توضیح می دهد: کوچه ها و پیاده روها اغلب پر از دست انداز و چاله 
است. بعضی از پیاده روها پر از سنگ و خاکی اند و ما می ترســیم بچه هایمان در آن ها رفت وآمدی داشته 
باشــند یا بازی کنند. یک پارک کوچک و ساده هم دارد اما برای این محله کم اســت. زاینده رود امکانات 
خاصی ندارد. کتابخانه و سالن مطالعه از نیازهای اساســی این محله است و کمبود آن ها واقعاً احساس 

می شود، ورزشگاه هم که ندارد.
پروانه درباره مسائل شهرک زاینده رود می گوید: یکی از مشکلات اصلی ما فاضلاب این محله است. به ما 
گفته اند برای وصل شدن فاضلاب باید به ازای هر طبقه ۱۱ میلیون تومان پرداخت کنیم که هزینه زیادی است. 
ما که هنوز این پول را نداده ایم، اما کســانی که پرداخت کرده اند، می گویند بعد از ۱۱ میلیون، بازهم به خاطر 
مشکلات پیش آمده، به پرداخت حدود ۶ میلیون تومان مجبور شده اند. روند کشیدن فاضلاب واقعاً بی نظم 
و بدون هماهنگی اســت. یک روز می آیند و دو تا خانه را نگاه می کنند و می روند، فردا دوباره همین است. 

چرا این قدر روند آن طولانی و نامنظم شده است؟
این ســاکن منطقه ادامه می دهد: در نبود فاضلاب، هزینه تخلیه چاه برای هر خانواده بســیار گران تمام 
می شود. به جز این هزینه، جاری شدن آن در کوچه ها بعضاً باعث دردسر می شود و سلامت مردم به خطر 
می افتد. امکانات تفریحی زاینده رود بسیار ناچیز است. یک پارک دارد که مناسب نیست و کیفیت لازم را 

ندارد. باشگاه ورزشی و فرهنگسرا و کتابخانه هم اصلًا ندارد.

در زاینده رود خبری از ورزش و تفریح نیست!
پیام نیز که از ساکنان شهرک زاینده رود در مجاورت روشن دشت است، توضیح می دهد: انشعاب فاضلاب 
در برخی مناطق انجام شده اما هنوز به طور کامل حل نشده است. فاضلاب گرفتاری و دغدغه کمی نیست. 

زاینده رود واقعاً یک منطقه محروم است.
محمدعلی از دیگر ســاکنان زاینده رود درباره معضلات این محله می گوید: بعد از ســال ها در قسمتی از 
زاینده رود فاضلاب کشــیده اند اما برای راه اندازی آن پول بســیاری می خواهند. خیلی از مردم زاینده رود 
مستأجر هستند و صاحبان این خانه ها در محلات دیگر زندگی می کنند، این هم برای ما یک معضل شده 

است. چون برخی از صاحبخانه ها اصلًا برایشان مهم نیست که این خانه فاضلاب داشته باشد یا خیر.
او سپس ادامه می دهد: جایی مثل شهرک کشوری که تقریباً هم زمان با زاینده رود احداث شد، مشکلات 
کمتری دارد و قابل مقایســه با محله ما نیست. به غیر از معضل فاضلاب، آســفالت نامناسب خیابان ها و 
کوچه های زاینده رود و نبود امکانات تفریحی هم وجود دارد. یک پارک آخر فاز دو زده اند، آفتاب غروب کند، 

آدم وحشت می کند پا بگذارد.
اکرم از ساکنان زاینده رود توضیح می دهد: ما پول فاضلاب را پرداخت کرده ایم اما هنوز نتیجه نگرفته ایم. 
می توان گفت که موقعیت محله زاینده رود و مســیر آن در اصفهان امروز خوب اســت، اما از نظر امکانات 

وضعیت مطلوبی ندارد. اصلًا مــکان خاصی برای تفریــح و ورزش فراهم نیاورده اند. آســفالت آن کاملًا 
بی کیفیت است. در محدوده خیابان ولی عصر فقط کافی است یک باران شدید بیاید، همه جا را آب می گیرد.

انتظار نداشته باشید که مشکلات فاضلاب یکدفعه حل شود
سعید شمســایی، مدیر دفتر مطالعات و بررسی های فنی فاضلاب آبفای اســتان اصفهان، در گفت وگو با 
»ایسنا« بیان کرد: جنوب شرق اصفهان محدوده ای است که به آن مناطق شمال رودخانه می گویند. شمال 
رودخانه از نظر طولی به حدود ۶۰ کیلومتر شــبکه فاضلاب نیاز دارد که تاکنون ۷۰ تا ۸۰ درصد آن اجرا شده 
است. هم اکنون در همین شمال رودخانه و محلاتی چون پینارت، انتهای روشن دشت، جی شیر، شرکت 
آب و فاضلاب به همراه پیمانکاران در حال فعالیت است. امیدواریم در چند ماه آینده فاضلاب این منطقه 

از برخی جنبه ها به سرانجام برسد.
وی ادامه داد: اگر شهروندان در حدود زاینده رود یا روشن شهر معتقدند که اقدامات شرکت آب و فاضلاب 
قطره چکانی است، باید بگویم که ما سال ها در این محدوده مشکلات عدیده ای داشته ایم و خود ساکنان 

منطقه هم بهتر از هرکسی می دانند. 
شمسایی یکی از چالش های این منطقه را مشکلات کشــاورزان دانست و اظهار کرد: از زمانی که ایستگاه 
پمپاژ فاضلاب در این بخش شهر تأسیس شد، کشاورزان اعتراض کردند. کشاورزان اصرار داشتند که نباید 
فاضلاب این محدوده از آن خارج شود و باید حتی مســتقیم به رودخانه ریخته شود. درواقع، درخواست 
فاضلاب خام را داشتند. این مسئله قطعاً از لحاظ زیست محیطی و بهداشتی معضلاتی به همراه دارد. اصلًا 

هیچ مجوزی برای سرازیرکردن فاضلاب خام در رودخانه وجود ندارد.
این مسئول آبفای استان اصفهان با اشــاره به اینکه پس از جلســات و پیگیری های متعدد سرانجام به 
راه اندازی ایستگاه پمپاژ موفق شدند، افزود: این ایستگاه هم اکنون در مدار و فاضلاب جاری است. منطقه 
یک شــرکت آب و فاضلاب در خیابان ۲۲ بهمن اصفهان در حال حاضر به فروش انشعاب اقدام می کند. 
شهروندان شهرک زاینده رود با ثبت نام و پرداخت هزینه می توانند بر اساس نوبت، انشعاب دریافت کنند. 
یک پیمانکار نیز در محدوده زاینده رود و روشن دشت فعال است. اگر درخواست ها بیشتر شود، پیمانکاران 
را نیز افزایش می دهیم. به گمانم هر پیمانکار روزانه به نصب و راه اندازی حدود ۶ انشعاب می تواند اقدام کند.

مدیر دفتر مطالعات و بررسی های فنی فاضلاب آبفای استان اصفهان درباب قیمت های دریافتی از مردم 
نیز توضیح داد: امور مشترکین شرکت آبفا بر مســئله قیمت  ها نظارت دارد. من می توانم بگویم که شرکت 
آب و فاضلاب خصوصی است و در دریافت قیمت ها نیز بر اساس مصوباتی که از آبفای کشوری به ما ابلاغ 

می شود، عمل می کنیم.
شمسایی با ذکر این نکته که سرعت حرکت آبفا در شمال رودخانه بسیار عالی است، خاطرنشان کرد: اگر 
مردم سرعت اقدامات آبفا را در نقاطی چون زاینده رود یا روشن دشت تدریجی و آهسته حس می کردند، 
به مشکلات متعدد شرق اصفهان ازجمله مسائل خاص کشاورزان مربوط می شد. در حال حاضر، سرعت 
عمل خوبی وجود دارد. اینکه شــهروندان انتظار داشته باشــند ثانیه ای و یکدفعه همه مشکلات فاضلاب 

منطقه حل شود، ممکن نیست.

در عمق محلاتی چون زاینده رود کمبودها بسیار است
محسن زمانی، مدیر منطقه 4 شهرداری اصفهان، به خبرنگار »ایسنا« گفت: در محدوده شرق منطقه 4 که 
قسمتی از آن به نام های شهرک زاینده رود و روشن دشت شناخته می شود، طی سالیان اخیر روند توسعه 
درخور اعتنا بوده است. به طور کلی، محدوده پینارت، روشن دشت، روشن شهر و شهرک زاینده رود در مقایسه 

با گذشته وضعیت بهتری دارد.
وی با تأکید بر اینکه از ادامه خیابان  مشتاق سوم، میدان شــهدای هسته ای و بلوار روشن دشت توسعه و 
پیشرفت برای همگان مشهود است، ادامه داد: در این محدوده به لحاظ شهرسازی آزادسازی بسیاری انجام 
شده است، مخصوصاً از یک طرف بلوار ارغوانیه و از طرف دیگر روشن دشت رشد و ترقی پیدا کرد. درواقع، 
ورودی ها و معابر اصلی توسعه یافت و نقش مهمی در میزان دسترســی و بهبود شکل ظاهری آن حدود 

داشت؛ اما در عمق محلات همچنان با مشکلات متعددی روبه رو هستیم.
مدیر منطقه 4 شهرداری اصفهان یکی از مسائل زیرساختی محدوده شهرک زاینده رود را بحران فاضلاب 
دانست و بیان کرد: بخشی از معابر که نیازمند زیرسازی و آسفالت هستند، به تکمیل شبکه فاضلاب بستگی 
دارد. البته حدود ۸۰درصد، فاضلاب حل و به دنبال آن معابر نیز مشکلاتشــان برطرف شده است. درواقع، 

نمی توان میلیاردها تومان یک جا هزینه کرد و بعد دوباره به خاطر کشیدن فاضلاب به آن صدمه زد.

بهبود خیابان ولی عصر)عج(  و تأسیس سالن ورزشی در برنامه ها است
زمانی سپس با نظر به بلوار ولی عصر)عج( اظهار کرد: بلوار ولی عصر)عج( وضعیت بسیار نامناسبی دارد، 
اما چون بحث فاضلاب آن به سرانجام رسیده، هم اکنون برای بهبود وضعیت آن بودجه تعیین شده است و 
پیمانکار هم دارد. بحث زیرسازی، روکش آسفالت، پیاده رو و فضای سبز همگی در زیرمجموعه این طرح 
قرار می گیرند. پیش بینی می شــود که حدود دو تا سه آینده به بهره برداری برســد. شیب بندی و هدایت 
آب های سطحی نیز جزو برنامه های این محدوده به شمار می آید. پیش از این نیز در سال گذشته، بلوار بهار 

افتتاح شد. بنابراین، هرجا مسئله فاضلاب آن به پایان برسد، شهرداری اقدامات عمرانی را آغاز می کند.
وی با اشاره به اینکه شهروندان در محدوده زاینده رود تا روشن دشت از برخی محرومیت ها در رنج هستند، 
خاطرنشان کرد: به منظور بهبود وضعیت و تأسیس مراکز فرهنگی، تفریحی و ورزشی برنامه هایی داریم، اما 
به مرور می توان آن ها را به سرانجام رساند. برای مثال، با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی برخی هماهنگی ها 
صورت گرفته اســت که در محدوده بلوار بهار یک مجموعه ورزشــی تأسیس شود. دوســه مورد پارک نیز 

تأسیس کرده ایم که وسایل بازی نیز در آن ها نصب می شود.
مدیر منطقه 4 شهرداری اصفهان با تأکید بر اینکه وضعیت این محدوده علی رغم برخی خدمات و امکانات، 
مطلوب نیست، تصریح کرد: امیدواریم که به مرور زمان، چالش هایی مانند اختصاص زمین و بودجه حل تا 
ارائه خدمات متفاوت و مطلوب تر نیز محقق شود. بعضاً شهرداری خودش زمین دارد یا باید تملک کند. این 

مسئله به گذر زمان نیاز دارد. امید است که با پیش بینی های لازم رضایت مردم را جلب کنیم.
زمانی با اشاره به اینکه در حال حاضر، حجم درخواست ها و وسعت جمعیت محدوده خیلی همخوانی ندارد، 
توضیح داد: انکار نمی کنیم که در منطقه 4 شهرداری اصفهان، نقاطی چون زاینده رود محرومیت بیشتری 
دارند. با این حال، توجه به وضعیت توپوگرافی زمین، بالابودن سطح آب های زیرزمینی و جنس خاک نیز 
در این حدود حائز اهمیت است و بخشی از مشکلات به این مسئله بازمی گردد. بنابراین، بافت و جغرافیای 

زمین نیز تاکنون یک مانع بوده است.
وی مناطق مورد بحث را روبه رشد خواند و گفت: زاینده رود یا روشن شهر به علت نزدیک بودن رینگ یا حلقه 
حفاظتی چهارم درخور اعتنا اســت. درواقع، عملًا به لحاظ موقعیت دسترسی مطلوب است، اما همچنان 
جای رشد و توســعه دارد. می توان پیش بینی کرد که از نظر سکونت و دسترســی به زودی در گروه مناطق 

پراهمیت اصفهان قرار بگیرد.

 سه شنبه ۲۲ آبان ۱۴۰۳ / ۱۰ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۲ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۴

رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شــورای اسلامی شهر اصفهان با 
انتقاد از حضور کمرنگ تاکسی ها در سطح شهر گفت: سامانه تاکسی هوشمند 

باید تا پایان آبان ۱4۰۳ فعال شود.
ابوالفضل قربانی در گفت وگو با خبرنگار »ایمنا« با اشــاره به تأکیدات کمیسیون 
حمل ونقل و هوشمندسازی و کمیسیون تلفیق درباره عملکرد سازمان تاکسیرانی 
اظهار کرد: مقرر شــده است سامانه تاکسی هوشــمند تا پایان آبان ۱4۰۳ فعال 
شود، هرچند آبان در حال رسیدن به انتها اســت، اما امیدواریم صدای بوق این 

تاکسی ها را بشنویم.
وی افزود: در کمیسیون تلفیق مطالبی مطرح شد مبنی بر اینکه به گونه ای تدبیر 

شود که تا پایان سال ۱4۰۳ نوســازی ۳۰۰ دستگاه تاکســی انجام شود تا آمار 
تاکسی های نوسازی شده به علاوه ۲۰۰ تاکسی قبلی به عدد ۵۰۰ دستگاه برسد.

رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
همچنین تأکید شد که درباره مســائل مربوط به سازمان تاکسیرانی جلسه ای با 
شهردار، معاون مالی اقتصادی و مدیران سازمان برای تأمین منابع این سازمان 
تشــکیل شــود. وی با اشــاره به برگزاری همایش رالی خانوادگی تاکسیرانان 
گفت: باید تلاش شود که هزار دستگاه تاکسی در سطح شهر نیز برای حمل ونقل 
شهروندان حضور داشته باشند، این در حالی است که می بینیم اکثریت تاکسی ها 

سرویس مدرسه شده اند یا در آژانس ها حضور دارند.

فعال اجتماعی در زمینه فرهنگ ترافیک گفت: اصفهان به عنوان یکی از قطب های 
صنعتی نیازمند برنامه های جامع برای کاهش آلودگی هوا و بهبود سلامت است، 
بنابراین استفاده از تجربیات کشورهای موفق و حرکت به سمت حمل ونقل پاک 

می تواند بخشی از راهکارها باشد.
به گزارش خبرگزاری »ایمنــا«، پیمان صالحی در فصــل دوم برنامه تلویزیونی 
»اصفهان من« اظهار کرد: از آنجایی که رشــته تخصصی مــن در حوزه ناباروری 
است، به تدریج و به واسطه شــغل خود با افرادی که آسیب های جدی از حوادث 
ترافیکی دیده بودند، در ارتباط بودم؛ داستان زندگی افرادی که بستگان خود را در 
حوادث ترافیکی از دست داده بودند یا فرزندان آن ها فوت کرده بودند، هر کدام 

یک تراژدی واقعی بود.
وی افزود: بســیاری از این افرادی در حوادث رانندگی دچار آسیب های نخاعی 
می شدند و مشکلات زیادی برای خود و خانواده هایشان ایجاد می شد؛ درمان و 
بازتوانی این افراد، هزاران میلیارد تومان برای کشور هزینه دارد و آثار منفی روحی 

و اجتماعی بر خانواده های آسیب دیدگان می گذارد.
فعال اجتماعی در زمینه فرهنگ ترافیک بیان کرد: نامه های زیادی از پزشــکان 
درباره شکایات مرتبط با این موضوعات به دست ما رسیده است که نشان دهنده 
اهمیت و ضرورت توجه بیشتر به فرهنگ ترافیک است، بنابراین به همراه تعدادی 
از همکاران و برخی پیشکسوتان ورزش اقدام به تأسیس یک گروه برای ارتقای 
فرهنگ ترافیک کردیم که هدف اصلی آن کاهش تلفات ناشی از حوادث رانندگی 
بود. صالحی گفت: ســال های گذشــته همکاری های خوبی با »پویش مردمی 
ترافیک« توســط علیرضا صلواتی، معاون وقت حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
اصفهان شکل گرفت، همچنین طرح هایی برای موتورسواران و آموزش کودکان در 

مدارس مطرح و اجرا شد که امیدواریم این مسیر ادامه پیدا کند و هر فرد در نقش 
خود بتواند به بهبود این وضعیت کمک کند.

وی گفت: در بحث علل مرگ ومیر چهار علت اصلی شــامل ســکته های قلبی و 
مغزی، ســرطان ها و حوادث ترافیکی به وضوح شناخته شــده است که یکی از 

موضوعات مهم در این زمینه، ارتباط آلودگی هوا با این بیماری ها است.
فعال اجتماعــی در زمینه فرهنــگ ترافیک با اشــاره به اینکــه آلودگی هوا در 
کوتاه مدت و بلندمدت بر سلامت افراد تأثیر می گذارد، خاطرنشان کرد: مطالعات 
نشان داده است که اگر سطح آلودگی هوا در یک روز به میزان بالایی برسد، حدود 
دو هفته بعد شاهد افزایش مرگ ومیر خواهیم بود؛ این موضوع به افزایش سطح 
آلاینده هایی همچون مونواکسید کربن، دی اکسید گوگرد، اکسیدهای نیتروژن 
و ذرات معلق مربوط می شود. صالحی با تأکید بر اینکه ذرات معلق با قطر کمتر 
از ۲.۵ میکرون می تواند از دیواره مویرگ ها عبور کند و اثرات مخربی بر ســلامت 
انسان داشته باشد، افزود: بسیاری از ســرطان ها تحت تأثیر این ذرات معلق و 

گازهای سمی است که می تواند منجر به بیماری هایی شود که ذکر شد.
وی بیان کرد: سالانه تعداد زیادی از هموطنان در حوادث رانندگی جان خود را از 
دست می دهند و در کنار آن صدها هزار نفر نیز دچار آسیب های جدی می شوند؛ 
به عنوان مثال سال گذشته در استان اصفهان حدود ۲۱۵ نفر بر اثر حوادث رانندگی 

فوت کردند و نزدیک به ۱۰ هزار نفر نیز دچار آسیب شدند.
فعال اجتماعی در زمینه فرهنگ ترافیک تأکید کرد: فارغ از مسئولیت دولت ها در 
برابر سلامت مردم، افزایش امید به زندگی و بهبود شاخص های طول عمر، وظیفه 
ارتقای کیفیت زندگی نیز مطرح است؛ در بسیاری از کشورهای دنیا سازمان های 

مردم نهاد در کنار دولت ها فعالیت می کند و نقش حمایتی دارد.

شهردار اصفهان با بیان اینکه بسیاری از مسائل فرهنگی و ترافیکی در این کلان شهر 
با اعتماد به مردم بهبود پیدا کرده است، گفت: تجربه نشان داده است که اگر مردم 
را در مدیریت شــهر مشــارکت دهیم و اعتماد عمومی را جلب کنیم، بسیاری از 

مشکلات رفع می شود.
به گزارش »ایمنا«، علی قاســم زاده شامگاه یکشنبه بیســتم آبان در فصل دوم 
برنامــه تلویزیونی »اصفهان من« اظهــار کرد: روزانه حدود چهار میلیون ســفر 
درون شهری در اصفهان داریم که سهم حمل ونقل عمومی از این چهار میلیون قابل 

قبول نیست؛ مشکل این است که ما توان سرویس دهی کافی نداریم.
وی افزود: اگر بتوانیم خدمات بیشتری ارائه دهیم، مردم از حمل ونقل عمومی 
اســتقبال می کنند، همان طور که در حال حاضر خط یک بی آرتی با سرفاصله دو 
دقیقه خدمات می دهد و مردم از آن استفاده می کنند، اما زیرساخت ها کشش 

بیشتری ندارد و نیازمند توسعه است.
شهردار اصفهان با بیان اینکه شهرها همچون انسان ها در طول زمان دستخوش 
تحول شده اند، تصریح کرد: در دوره نخست، شهرهای ابتدایی در مکان های قابل 
سکونت جمعی، کنار رودخانه ها و دشــت های سرسبز شکل گرفت، در دوره دوم 
شهرهای صنعتی با پدید آمدن صنایع توسعه پیدا کردند و شاخص هایی همچون 
تعداد دودکش ها و صنایع معیار پیشرفت محسوب می شد، اما این دوره موجب 

بروز آلودگی های ناشی از صنعت شد.
قاسم زاده با اشاره به اینکه در پی اعتراض به صنایع آلاینده در دوره سوم شهرهای 
سبز شکل گرفت و بسیاری از صنایع به کشورهای جهان سوم منتقل شد، ادامه 
داد: هم اکنون در دوره چهارم، شــهرهای فرهنگی مطرح هستند که جاذبه های 

فرهنگی و رخدادهای هنری را به عنوان شاخص پیشرفت دارند.
وی گفت: شــهرهای فرهنگی با توجه به مســئولیت پذیری و مشــارکت مردم، 
می توانند راهکار بسیاری از مشکلات شهری را ارائه دهند؛ تجربه نیز نشان داده 
است که اگر مردم را در مدیریت شهر مشــارکت دهیم و اعتماد عمومی را جلب 

کنیم، بسیاری از مشکلات رفع می شود.
شهردار اصفهان بیان کرد: در این کلان شــهر با اعتماد به مردم بسیاری از مسائل 
فرهنگی و ترافیکی بهبود پیدا کرده اســت؛ به عنوان مثال توقف پشــت خطوط 
عابرپیــاده و بســتن کمربند ایمنــی با همــکاری و گفت وگوی ســاده با مردم 

فرهنگ سازی شد.
قاسم زاده خاطرنشان کرد: شهرداری هر دو هفته یک بار با پلیس راهور جلسات 
منظمی برگزار می کند؛ این جلسات یکشنبه صبح از ساعت ۶:۰۰ تا ۸:۰۰ برگزار و در 

آن مسائل ترافیک شهر بررسی و تحلیل می شود.
وی با اشــاره به محدودیت حضور فیزیکی پلیس و نقش دوربین ها عنوان کرد: 
به دلیل توسعه شهر، به این نتیجه رســیده ایم که امکان حضور پلیس راهنمایی 
و رانندگی در تمام چهارراه ها وجود ندارد و امکان آن از نظر مکانی و زمانی فراهم 
نیست که به صورت بیست وچهارســاعته پلیس در تمام چهارراه ها حضور داشته 

باشد، بنابراین تصمیم گرفته شده است که نظارت بر ترافیک از طریق دوربین های 
ترافیکی انجام شود.

شهردار اصفهان گفت: در حال حاضر تعداد دوربین های مورد نیاز مشخص شده و 
مراحل نصب و به روزرسانی آن ها به سرعت در حال انجام است که این روند به ویژه 

در سه ماه گذشته رشد خوبی داشته است.
قاسم زاده با اشــاره به گزارش تخلفات ثبت و ارائه شــده توسط سرهنگ اصغر 
زارع، رئیس پلیس راهور اســتان اصفهان در هفته گذشته خاطرنشان کرد: طبق 
گزارش ارائه شده، پس از فعال شدن مجوز دوربین ها در شهر در بازه یک ماهه، 
چهار میلیون تخلف راهنمایی و رانندگی ثبت شده است که این آمار نگران کننده 
است، زیرا قوانین و آئین نامه ها برای همه آموزش داده شده است و در آزمون های 

گواهینامه نیز مرور می شود.
وی با اشــاره به تأثیر تخلفات بر آلودگی هوا گفت: تخلفات گسترده ای همچون 
پارک دوبل و توقف در ایستگاه های اتوبوس از جمله مشکلاتی است که بر ترافیک 
و آلودگی هوای شهر تأثیر منفی می گذارد؛ رانندگان اتوبوس مجبور هستند وسط 
خیابان توقف کنند که این موضوع به تراکم ترافیــک و افزایش آلاینده ها دامن 

می زند.
شهردار اصفهان با توصیه به رعایت قوانین یادآور شد: می توان بسیاری از مشکلات 
را با رعایت قوانین ساده رفع کرد، بنابراین به مردم توصیه می شود تصمیم بگیرند 
که نسبت به قوانین و آیین نامه های راهنمایی و رانندگی، دقت و توجه بیشتری 
نشان دهند. قاسم زاده بیان کرد: سال گذشته به جلسه ای در نهاد ریاست جمهوری 
دعوت شــدم که مربوط به شــهرهایی بود که آمار بالایــی در تصادفات منجر به 
مرگ ومیر داشتند و شهر اصفهان در سطح نخست آن قرار داشت که این مسئله 

بسیار ناراحت کننده بود.
وی با تأکید بر آمــوزش فرهنگ شــهروندی گفت: ما از دبســتان کلاس های 
شهروندی را آغاز کرده ایم تا به کودکان فرهنگ شهروندی و مسائل شهرنشینی را 

آموزش دهیم؛ این آموزش ها شامل آموزش های ترافیکی نیز می شود.
شهردار اصفهان ادامه داد: فرهنگ شهروندی یعنی رعایت تمام اصولی که موجب 
آسایش خودمان و دیگر همشهریان می شود؛ برای رفع مشکلات ترافیکی نباید 
آن را فقط مشــکل دولت و شــهرداری بدانیم، بلکه همه باید به آن به عنوان یک 

مشکل مشترک بپردازیم.
قاسم زاده با اشاره به نقش مردم، نخبگان و بانوان در فرهنگ سازی عنوان کرد: 
وقتی می گوییم مردم باید کمک کنند، منظور ما تمام جامعه است، زیرا نخبگان، 

سرمایه گذاران به ویژه بانوان در ارتقای فرهنگ شهروندی نقش مؤثری دارند.
وی اضافه کرد: طبق آمار میزان رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی توســط بانوان 
بیشتر از آقایان است، بنابراین بانوان به عنوان مبدأ تحول فرهنگی، می توانند نقش 
مهمی در تغییر فرهنگ ترافیکی داشته باشــند و به عنوان راننده یا همراه راننده 

می توانند در فرهنگ سازی مؤثر باشند و این تغییرات را پیش ببرند.

رئیس کمیسیون هوشمندسازی شورای شهر اصفهان:

سامانه تاکسی هوشمند تا پایان آبان ۱۴۰۳ فعال شود

فعال اجتماعی:

اصفهان نیازمند برنامه های جامع کاهش آلودگی هوا و بهبود سلامت است

قاسم زاده مطرح کرد

بهبود مسائل فرهنگی و ترافیکی در اصفهان با اعتماد به مردم

محرومیت های شهرک زاینده رود به روایت مردمش

درد، یکی دوتا نیست
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حجت الاسلام والمسلمین پناهیان، روز چهارشــنبه شانزدهم آبان ماه، ضمن 
حضور در فولاد مبارکه و بازدید از خطوط تولید این شرکت در مصاحبه با خبرنگار 
فولاد گفت: جدا از اهمیت صنعت فولاد، جدا از اینکه فولاد مبارکه بعد از انقلاب 
اسلامی و دقیقاً در ایام دفاع مقدس ســاخته و راه اندازی شده است و جدا از 
اینکه این کارخانه یک  چرخه کامــل از واحدهای تولیدی را در خود ایجاد کرده 
و هریک از این بخش ها و واحدها باعث می شــود نگاه خاص تری به عملکرد 
و دستاوردهای آن ها داشته باشیم، باید در نظر داشته باشیم که فولاد مبارکه 
توفیقات بزرگی در حوزه های فرهنگی و مدیریتی نیز به دست آورده و توانسته 
رکوردهای زیادی از خود بر جای بگذارد و از جمیع جهات یادشده دارای اهمیت 

است.
حجت الاسلام والمســلمین پناهیان گفت: حــق و اهمیت ایــن کارخانه در 
رکوردشــکنی ها و میزان تولید محفوظ است. بســیاری از دیگر کارخانه های 
کشور نیز دارای اهمیت هستند؛ اما باید در نظر داشته باشیم که صِرف داشتن 
اهمیت لزوماً باعث موفقیت یک مجموعه نمی شود؛ بنابراین معلوم است که 
این کارخانه با مدیریت فعلی خود توانســته است توفیقات بسیاری به دست 
بیاورد و در برخی از زمینه ها به عنوان الگویی موفق، مدیریت و دستاوردها را در 

جمهوری اسلامی به نمایش بگذارد.
به گفته حجت الاسلام والمســلمین پناهیــان قطعاً تمامی کارکنــان اعم از 
مدیرعامل، مدیران میانی، مهندســان، کارشناسان، تکنسین ها و شرکت های 
حاضر در این کارخانه در کسب این موفقیت ها نقشه بسزایی داشته اند و به نظر 

می رسد یک دورهمی مؤثر ایجاد شده است.
وی تصریح کرد: اگر بخواهیم از بُعد فرهنگی به اقدامات فولاد مبارکه بپردازیم، 
به خوبی واضح اســت که اگر کارخانه ای می تواند بیش از ظرفیت خود تولید 
کند و وقتی به ابتــکار عمل های ایجادشــده در این کارخانه نــگاه می کنیم، 
متوجه می شــویم که برای نهادینه شــدن فرهنگ تعالی و تلاش حداکثری، 
زحمات زیادی در این شرکت کشیده شده است. همچنین متوجه می شویم 
که برای مشکلات و بروکراسی های اداری بســیار زیادی که امروز پیش پای 
تولیدکنندگان است به خوبی در این مجموعه تدابیر مناسب اندیشیده شده و 

بدون برنامه ریزی و نقشه راه، این موفقیت ها حاصل نشده است.
حجت الاسلام والمسلمین پناهیان خاطرنشان کرد: چنانچه مدیریت و کارکنان 
در شرایط سخت منفعل باشند، قطعاً کارخانه نیز نمی تواند به اهداف خود دست 
یابد؛ بنابراین باتوجه به حجم رکوردها و افزایش تولید و توسعه های در دست 
اجرا در فولاد مبارکه متوجه می شویم ابعاد کار به چه گستردگی در این کارخانه 

دیده شده است. وی افزود: قطعاً نمی خواهیم بگوییم که هیچ نقصی در این 
کارخانه وجود ندارد، اما باید اذعان داشته باشیم که اصفهان یکی از قطب های 
صنعتی و اقتصادی کشــور اســت و بدون تدبیــر و تلاش، ایــن موفقیت ها 
به هیچ عنوان حاصل نمی شده اســت؛ بنابراین باید به مسئولان و کارکنان این 
کارخانه و مسئولان کشــور به خاطر وجود چنین ظرفیتی در کشورمان تبریک 
بگوییم. حجت الاسلام والمسلمین پناهیان تصریح کرد: هریک از مسئولان و 
هم وطنان که به این کارخانه وارد می شــوند با دیدن روند تولید و توسعه ها به 

پیشرفت های صنعتی کشور و آینده آن امیدوار می شوند.
وی در بخــش پایانی ســخنان خود ضمن قدردانــی از مدیریــت و کارکنان 
فولاد مبارکه گفت: امیدواریم تمامی دســتاوردهای فولاد مبارکه برای ســایر 
کارخانه های کشــور به عنــوان الگو مدنظر قــرار گیرد. همچنیــن امیدواریم 
دولتمردان و دســت اندرکاران عرصه فولاد و صنعت کشــور برای تداوم روند 
رشــد فولاد مبارکه با جدیت هرچه تمام تر همکاری کنند؛ چراکه فولاد مبارکه 
در حوزه های خودتأمینی انرژی و انتقــال آب از دریای عمان به فلات مرکزی 
کارهای ابتکاری بزرگی در سطح ملی انجام داده اســت؛ بنابراین باید از این 
فعالیت ها حمایت حداکثری صورت گیرد تا چرخه کار کامل گردد و ان شاءا... 
در آینده چنیــن کارخانه هایــی به هیچ عنوان به انرژی های عمومی وابســته 
نباشند. در جاهایی هم که این وابستگی به طور طبیعی وجود دارد باید از سوی 
مســئولان و مردم مورد حمایت قرار گیرد. به طورقطع مردم نیز با دیدن چنین 
دســتاوردهایی از صنعت حمایت خواهند کرد. امیدواریم به شرایطی برسیم 
که هنگام محدودیت های انرژی اولین جاهایی که با قطعی برق و گاز مواجه 

می شوند کارخانه ها نباشند.

رئیس نظام مهندسی معدن استان اصفهان گفت: 20 معدن پُرخطر در این استان 
در 2 ماه گذشته شناسایی شده است.

رئیس نظام مهندســی معدن استان اصفهان با اشــاره به شناسایی 20 معدن 
پُرخطر در این استان در 2 ماه گذشــته گفت: این معادن به دلیل رعایت نکردن 

مسائل ایمنی به اداره کل صنعت، معدن و تجارت اصفهان معرفی شدند. 
آیت ا... ستوده افزود: 50 معدن این استان در 2 ماه گذشته به صورت کامل مورد 
بازرسی و ارزیابی ایمنی قرار گرفت که در بین آنها 20 معدن پرخطر شناسایی شد.

وی تأکید کرد: معادنی که در بازرسی و ارزیابی ایمنی کارشناسان سازمان نظام 
مهندسی معدن از نظر فنی و ایمنی، زیست محیطی و اجتماعی پرخطر تشخیص 

داده شوند به اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان معرفی می شوند.
ستوده با بیان اینکه مسائل ایمنی یکی از مهمترین دغدغه های سازمان نظام 
مهندسی معدن اســت، اظهار کرد: با توجه به قوانین و آیین نامه های اجرایی و 
مربوطه، این سازمان موظف به معرفی مسئول ایمنی و کنترل وضعیت ایمنی 
معادن و واحدهای صنایع معدنی اســت و با حمایت اداره کل صنعت، معدن 
و تجارت تحــولات بزرگی در این زمینــه رخ خواهد داد کــه نتیجه آن، کاهش 

خطرپذیری)ریسک( معادن و واحدهای صنایع معدنی خواهد بود.
رئیس نظام مهندسی معدن استان اصفهان گفت: این سازمان برای نخستین بار 
و به صورت آزمایشی بر اساس قرارداد نظام مهندسی معدن ایران با وزارت صمت، 

اقدام به انجام پایش معادن شهرستان نطنز کرد.
ستوده اضافه کرد: 64 معدن شهرستان نطنز به طور کامل توسط کارشناسان این 
سازمان مورد بازرسی قرار گرفت، اطلاعات مربوط به موارد فنی و ایمنی، زیست 
محیطی و اجتماعی آنها تکمیل شد و برای تکمیل طرح و به منظور حفظ و صیانت 
از منابع معدنی، نقشه برداری با استفاده از پهپاد برای معادن این شهرستان در 
حال اجراست. رئیس نظام مهندســی معدن استان اصفهان خاطرنشان کرد: 
با توجه به عمق اســتخراج معادن استان مســئله ایمنی جبهه کارها و پله های 
اســتخراجی بیش از پیش اهمیت پیدا کرده اســت و از ابتدای سال 1403 با 
همکاری معاونت معدنی اداره کل صنعت، معدن و تجارت برای اصلاح طرح های 

استخراجی معادن سنگ لاشه اقدام شده است.
ستوده گفت: این ســازمان باتوجه به پیگیری و رویکرد نظام مهندسی معدن 
ایران به منظور هوشمندسازی فعالیت های نظارتی و اجرایی معادن، اقداماتی 
داشته است که از جمله آنها می توان به الکترونیکی کردن گزارش های مسئولان 
فنی در قالب سامانه »سانما«، راه اندازی سامانه »باما« برای بازرسی و ارزیابی 
ایمنی معادن، آماده سازی ســامانه برای طرح های معدنی و پایش معادن و 

نقشه برداری پهپادی آنها اشاره کرد.

وی با اشاره به چالش های موجود در مســیر فعالیت سازمان نظام مهندسی 
معدن، اضافه کرد: بر اساس قانون معادن کشور باید 3 درصد از درآمد حاصل از 
حقوق دولتی معادن استان به ســازمان نظام مهندسی معدن پرداخت شود تا 
این سازمان بتواند عملکرد بهتری در حوزه نظارت داشته باشد اما این امر تاکنون 

محقق نشده است.
ستوده با بیان اینکه نظام مهندسی معدن به تنهایی برای اصلاح عملکرد معادن 
استان موفق نخواهد بود، خاطرنشان کرد: عملکرد نظارتی مسئولان فنی و ارتقای 
سطح دانش آنها بر عهده این سازمان و اقدامات حاکمیتی علیه معادن خاطی 

بر عهده اداره کل صنعت، معدن و تجارت است.
رئیس نظام مهندسی معدن استان اصفهان با اشاره به هماهنگی بین اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت اســتان و رویکرد اصلاحی معاونت معدنی این اداره، 
تأکید کرد: ادامه این روند، نویدبخش اتفاق های خوب و ســازنده ای در بحث 

ایمنی و حفظ و صیانت از منابع معدنی است.
ستوده بیان کرد: این ســازمان با برگزاری بیش از 50 دوره آموزشی و همچنین 
بازدیدهای علمی از معادن فعال استان در چهار ماه گذشته رسالت آموزشی خود 
را انجام داده و با تشکیل کمیته فنی اقدام به بررسی دقیق گزارش های مسئولان 

فنی کرده است.
وی ادامه داد: مقرر شده اســت در صورت مشاهده کم کاری یا تخلف مسئولان 

فنی، این موضوع به شورای انتظامی معادن استان گزارش شود.
وی تصریح کرد: طبق آمار اداره کل صنعت، معدن و تجارت اصفهان، حدود ۹2۹ 
معدن فعال و بیش از 100 محدوده دارای مجوز برداشت شن و ماسه رودخانه ای، 

خاک رس و خاک تونان در این استان وجود دارد.
سازمان نظام مهندسی معادن اصفهان با بیش از 18 ســال فعالیت، بیش از 
2800عضو دانش آموخته رشــته های مهندســی معدن، زمین شناسی، نقشه 

برداری و متالورژی استخراجی و سایر رشته های مرتبط دارد.
استان اصفهان در زمینه تعداد معادن فعال، رتبه نخست کشوری را دارد و از نظر 
میزان ذخایر قطعی نیز جزو استان های برتر به شمار می رود؛ این خطه از حیث 
تعداد کل معادن دارای مجوز پروانه بهره بــرداری رتبه دوم، از نظر میزان ذخیره 

قطعی رتبه سوم و میزان استخراج اسمی رتبه پنجم را در کشور دارد.
ظرفیت اسمی استخراج معادن استان اصفهان سالانه 50 میلیون تن انواع مواد 

معدنی است اما به صورت واقعی نزدیک به 30 میلیون تن استخراج می شود.
 بیش از ۹000نفر در معادن اســتان اصفهان مشــغول به کار هســتند و به طور 
 غیر مســتقیم به ازای هر یک شــغل در معادن 10 تا 12 شــغل غیر مســتقیم

ایجاد می شود.

رئیس نظام مهندسی معدن استان اصفهان خبرداد

شناسایی ۲۰ معدن پرخطر در استان اصفهان

حجت الاسلام والمسلمین پناهیان در بازدید از فولاد مبارکه:

فولاد مبارکه در حوزه های خودتأمینی انرژی و انتقال آب، کارهای ابتکاری بزرگی در 
سطح ملی انجام داده است
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